
Příloha 1 – přepis rozhovorů 

 

Rozhovor - „Daniel” 

 

V: Jak víš, tak ta práce je na seznamovací aplikace, mě by zajímalo teda s jakýma aplikacemi 

máš zkušenost 

D: Tak určitě mám zkušenost s Tindrem, Grinderem, s iBoys a dokonce i NaKluky jsem byl. 

V: A když jsem měl tedy více těch aplikací, vnímal jsi je různě nebo stáhnul si si je jakoby za 

jiným účelem mít? 

D: Ne. Vlastně jako, vnímal jsem je stejně ale vím že bývaj vnímané jako třeba Grindr je 

takhle jako mají spíš jako na ten sex a na jednorázovky, ale upřímně upřímně jako nějak jsem 

to takhle jako nevnímal že bych to za tím účelem stahoval. A co mě to takhle napadá tak už 

jako mám zkušenost to že na Grindru bylo vždycky jednodušší se takhle sejít i třeba jako 

setkání přátelské. Na Tinderu to už jako že pak už úplně takhle nefungovalo. 

V: Takže s Grindrem máš vlastní lepší zkušenosti se dá říct?  

D: Jo jo. 

V: I když jsi ho třeba nepoužíval tak jak to je takový ten společenský konsenzus mezi gayema 

že se používá jako primárně na sex? 

D: Jako nakonec i používal, ale ne v rámci třeba toho kovidu. Ale používal, měl jsem takové 

období ale mám s ním moc větší a lepší zkušenosti. Tinder je spíš taková lajkovací aplikace 

*smích* 

V: Pravda. On než někdo na tom Tindru odepíše 

D: Spíš jestli někdo vůbec odepíše *smích* 

V: A vyhovovalo ti spíš to uživatelské rozhraní Tinderu, kde máš jednoho člověka at a time a 

najde se k němu bez zaplacení vrátit, nebo spíš ten oper formát Grindru?  

D: Přijde mi lepší Grindr, že to není takové, že musíš čekat na ten lajk. Grindr je 

použitelnější, Tinder je na lepší ego *smích* 

V: Z jakých důvodů a s jakým účelem jsi se vlastně stal uživatelem těch seznamovacích 

aplikací? 

D: No tak jako to bude určitě v tom, že jsem si jako někoho hledal (V: jako vztahově? D: ano, 

vztahově)  a nechtěl jsem být sám a a vlastně jako upřímně mi ten, no, já jsem začal na iBoys 

a vlastně jako když mi bylo 17 a vlastně jako tam jsem objevil úplně jiný svět, ten svět Gay a 

na té aplikace jsem si našel lidi kteří řeší podobné problémy jako třeba já takže v tomto mi to 

jako dost možná udělalo i snažší že jsem v tom nebyl sám a jako hned jsem tam poznal jako 

týpka, který byl totálně moje teta, když to takhle vezmu, no a vlastně s tím světem mě totálně 

seznámil, takže takže jako vlastně jsem tam hledal primárně kamarády s tím že jsem si říkal 

ale že třeba by se z toho něco takhle z toho jako takhle se vyklube. 

V: Je vlastně pravda že iBoys byla jako seznamka ale zároveň tam byl i portál s nějakými 

novinkami z toho světa že jo 

D: Trošku jo jo jo jo dokonce byly i párty, iBoys párty (V: to zní nebezpečně *smích*), no, a 

já jsem na jedné byl, ale každopádně upřímně, já si myslím že ani dokonce jako žádný Grindr 



tehdy nebyl. Nebo možná byl ale nebylo to tak rozšířené že tady bylo fakt jenom to iBoys 

když jsem já měl 17. 

D: Asi jsem už byl v Praze když byl Grindr, asi jo, jo, určitě víš proč si to pamatuju, protože 

jsem pracoval na Václaváku, v **, a viděl jsem tam na Grindru ***** ******* (pozn.: dnes 

prominentní gay česká celebrita). Ale nenapsali jsem si.  

V: Zajímalo by mě jestli vnímáš nějaký stigmata okolo těch seznamovacích aplikací, 

případně jaký.  

D: jako co se třeba říká jo?  

V: No, třeba, nebo jako, jestli jsi měl třeba problém mluvit o tom, že jsi na Grindru a 

případně proč.Nebo tom že vůbec používáš seznamky, že jestli ti ještě přijde že furt 

seznamovací aplikace nebo seznamky jsou jako tabuizovaným tématem. 

D: Myslím si že na jednu stranu mi to přijde takové jako výbava pro člověka co přijde do 

nějakého nového města a je prostě gay, tak prostě bez seznamky by si často úplně ani neškrtl. 

Nebo respektive pokud bys byl jako nějaký introvert a tak asi jo. Třeba mám teď ale přítele, 

co nikdy neměl Grindr založený. Já si upřímně myslím že bych nepřežil v Praze bez Grindru. 

Jakože fakt jako většina mých kamarádů je díky grindru nebo jiné seznamce. Takže takže 

určitě jako stigma, říká se že třeba jako Grindr je jenom na sex nebo že je tam jako 

jednodušší najít někoho na sex, že tam je hodně lidí kterých jsou fejků, ale jako já že bych se 

za něco jako takhle úplně styděl to asi úplně ne. 

V: Takže ta socializační funkce těch aplikací pro tebe byla jako důležitá (D: Ano) a zároveň 

na hledání jako kontaktů, ne nutně jako partnerských vztahů nebo hook-upů, ale že to bylo 

prostě najít si … 

D: … někoho na psaní, na nějaké sedánky, a pak jsem měl přesně takovou tu romantickou 

představu, že najdu nějakého nejlepšího kamaráda, do kterého se třeba jako nějak zamiluju a 

budeme spolu a bude to všechno hezky. 

V: A to se stalo? 

D: No hele jako jako vlastně jako nestalo nebo něco tak trošku jako jo ale 

V: Byla tam ambice? 

D: No, na začátku tam ambice asi tak úplně nebyla, ale ale ale pak se to udělalo a pak jsme se 

rozešli a romantika pak skončila. 

V: To je mi líto. 

D: Ne, to vůbec nemusí být líto. 

V: Teď je to lepší? 

D: Ano, teď je to mnohem lepší (a to tam napiš *smích*) 

V: Dobře haha. A když tedy ten současný přítel neměl nikdy Grindr, tak jak jste se potkali? 

D: Přes Instagram. 

(...) 

V: Je pravda, že když si to takhle vezmu, tak já mám taky hodně kamarádů přes Instagram, že 

v něčem vlastně nahrazuje ty seznamovací aplikace, že jsem tam získal hodně kontaktů. 

D: No, já taky. Když si vezmu to prvotní, to jádro (kamarádské skupiny) jako, z Grindru, z 

Tindru, z Instragramu a ze života no. 

V: No, chtěl jsem se zeptat, jestli ti přijde důležité když třeba na Grindru někoho potkáš tak 

jestli má spojený ten účet na Grindru třeba s instagramovým účtem, jestli mu to tam u tebe 

dává nějaké jako bonusové body? 



D: No jasně, jak máš na Twitteru takovou tu fajfku, že je prověřený tak jako můžeš tak brát 

na Grindru že jako není fake, a jako je to důležité ale jako že bych se na to opíral… možná co 

si jako takhle říkám tak když se třeba stalo že to takhle ten člověk mi byl důvěryhodnější, že 

jako měl jsem nutkání ho potkat brzo, než když to tam ten člověk nemá ten Instagram, tak 

jsem si říkal - ty jo prostě jako, chci se s ním vidět aby to nebyla ztráta času, víš. 

V: A je ještě něco jiného kromě Instagramu, co ti dá takový ten punc, že ho chceš víc potkat? 

D: No, že už je třeba znám takhle od vidění, že já mám docela jako foto-paměť. 

V: Takový ten stereotyp, že se všichni gayové se znají.  

D: No, ale jako reálně, si hodně lidí takhle pamatuju. A co je třeba vtipný, co se mi stalo, tak 

že jsem si takhle s někým psal třeba před X lety, úplně jsem na něj zapomněl, a pak jsme si 

začali psát znovu ale že jsme přepli aplikace, že jsme si z instagramu začali psát přes 

facebook, a pak jsme si vyměnili instagram a já jsem zjistil že už jsme si psali a že si to vůbec 

nepamatuju. A ještě si říkám že “ty jsi strašně fajn”... a já jsem tě poslal úplně do p*****. A 

to se mi fakt stává, nebo, dvakrát se mi to stalo.  

V: A když jsme zmínili to připojení instagramu k profilu, jak vnímáš, když tam mají Spotify? 

Dal jsi někdy třeba někomu svajp čistě díky tomu, že tam měl interpety, které ty sám máš 

rád? 

D: Ne, to se totiž málokdy stane, poslouchám s**čky *smích* ale jako, podíval jsem se. 

V: Haha, každý má rád jinou hudbu. Vnímáš to tedy jako takový bonus, že si uděláš díky 

tomu lepší obrázek o tom člověku? 

D: Jojo, určitě, cokoliv v tom profilu mě dokáže zaujmout. Minimálně, že (by) jsme mohli 

mít téma. 

(...) 

V: To se nabízí vlastně otázka, když jsme se bavili o těch rozhodovacích elementech na těch 

seznamkách, tak spousta z nich má nějaké filtry. Jaký je tvůj názor na to používání filtrů a 

používal jsi nějaké, případně jaké? 

D: Jo, používal. Používal jsem určitě lokaci, tím že bydlím **** a pracuji na **** (pozn.: 

opačné konce Prahy), tak jsem to měl třeba zapnuté na 20 kilometrů, protože jsem to měl 

docela zmapované, to město, a nechtělo se mi psát s někým z Liberce třeba. Ale pamatuju si 

když jsem byl v Olomouci, tak jsem neměl problém si psát třeba s týpkem z Ostravy nebo 

Přerova. Ale pamatuju si, že jsem se reálně potkal třeba se třema. No, a pak jsem používal 

filtr, že třeba jenom s fotkou aby se mi zobrazovali profily. A když jsem měl třeba období, 

kdy jsem tak jako “zlobil”, tak jsem měl nastavený filtr na “right now”. 

V: A na věk? 

D: Na věk taky. 

(...) 

D: No, já taky žiju trošku v tom, že v okamžiku kdy jsi prostě gay a jsi v České republice, tak 

jako úplně nechápu lidi, kteří zůstávaj u mě doma, jako u rodičů v  *** (město na Moravě). 

Že myslím si, že nám je předurčený pro život jako Praha. 

V: Ještě v Brně možná… 

D: Ne *smích oba* 

(...) 

D: Vůbec si tam ten život ani to seznamování neumím představit. 



V: Navíc, ono mimo Prahu je i míň lidí komfortních být out natolik aby jsi měl ten veřejný 

profil na seznamovací aplikaci, že ta nabídka je tam taková menší, i když tam je komunita. 

D: Jo no. 

(...) 

V: Nacházíš nějaká nebezpečí spojených s využíváním těch seznamovacích aplikacích, už 

jsme zmínili že ty fejk účty, ale jestli máš nějaké způsoby, jak se vyvarovat takovým 

situacím? 

D: To víš že jsem párkrát naletěl a já mám 17, nebo od 18 stalkera (...) on mi napsal tisíckrát, 

vždycky z jiného profilu, kontaktoval moje kamarády, jednou mi i volal do práce (...) a po 

chvilce mi už došlo, že je to on, že měl takový specifický styl psaní. 

V: Wow. A to se vlastně nabízí dost na tom Grindru, tím jak je tam ta geolokace. 

D: Jo jo. 

(...) 

D: No, tohle je ta největší věc, se kterou mám zkušenost. Že prostě když si s tebou tak už 7 

nebo tyjo možná i 10 let píše takhle týpek, tak je to pak… jde i o ten pocit že jo. 

(...) 

D: A jinak nevím no, že ako že by mi tam někdo mohl ukrást moje fotky, nebo zveřejnit moje 

nahé fotky, to je riziko. Každopádně já se tam nějak nahatej jako nefotím, a jako, byla doba, 

kdy jsem nějaké nahaté fotky posílal, ale to už je dlouhá doba a nikdy nebyly propojené s 

mým ksichtem. 

(...) 

V: A chtěl jsem se zeptat kolik tam trávíš času, vlastně teď když má přítele. 

D: No, teďka vůbec, vůbec mi to ani nechybí. Ale dost jsem to už jako pak používal jako 

taková ta “levá ruka” víš? Že prostě chvilka nudy a už jsem se díval, kdo tam je.  

V: A ovlivňovalo třeba že jsi tam byl víc, když jsi byl taky v Praze nebo doma na Moravě? 

D: Hele, ne ne. Nebyl to faktor. 

(...) 

V: Takže, chtěl bych se zeptat jestli jsi byl aktivním uživatelem seznamovacích aplikací 

během covidu? 

D: Ano byl. 

V: A když teda byl, tak jak se změnily tvoje návyky na to používání a na setkávání? 

D: Očkování jsem si všiml, že to tam mají vyplněné, ale nebral jsem to na velkou váhu, 

vůbec. (...) no, všiml jsem si toho, ale stejně jako výšky a podobně. Co mě zarazilo třeba víc 

bylo, když tam měl někdo vyplněné, že je na PrEPu. 

V: A všiml by sis že jsi tam třeba i trávil víc času na těch aplikacích během covidu než třeba 

teď? 

D: Myslím si, že spíš ne. 

V: Ani v porovnáním s obdobím před covidem?  

D: Nemyslím si. 

(...) 

V: A když jste chodili ven, tak u mě třeba trvalo dýl to psaní než jsme se potkali, už kvůli 

třeba těm opatřením, že podniky byly zavřený nebo nešlo jít ven. 

D: No, zezačátku jsme byli úplně všichni posraní a a s kamarády jsem se vůbec neviděl (...) 

třeba půl roku,a a já jsem možná tehdy asi ani neměl žádná randíčka, nepamatuju si. A když 



pak byla ta druhá vlna, tak to jsem už začal randit se svým budoucím přítelem, a to jsme měli 

venku respirátory a v divadle respirátory, ale venku… ani nevám jestli se venku nosily. No, a 

pak si pamatuju ještě jedno randíčko, a to bylo někdy v noci a to já neměl respirátor a on měl 

protože měl **** (závažnou nemoc) (V: jaj, že byl opatrnej), jojo. A pak vlastně jsme ještě 

takhle v rámci covidu chodili každý pátek na takové party u někoho doma, a tam rozhodně 

nikdo neměl respirátory nebo tak. 

V: Takže hádám, že se tvoje návyky nijak nezměnili teď vlastně po tom covidu. 

D: Nene, vlastně ne 

V: No, tak na závěr bych se chtěl vlastně zeptat, jestli nechceš něco dodat? 

D: Nene, nemám nic, nenapadá mě nic. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Rozhovor - „Šimon” 

 

V: Takže, jak ses mohl dočíst tak ta práce je seznamovacích aplikací, já bych se teda chtěl 

zeptat jaký seznamovací aplikace používáš nebo máš zkušenost? 

Š: Grindr, klasika. Tinder. A okrajově i iBoys. 

V: iBoys jako aplikaci nebo na počítači? 

Š: Obojí. 

V: Vnímáš mezi těma aplikacema nějaké výrazně rozdíly při používání? 

Š: Přišlo mi to tak, že na iBoys bylo nejvíc starších lidí. Ale samozřejmě nic proti. Grindr, 

tam je to taková směska, A mezi iBoys a Grindrem bych zase takový rozdíl neviděl. 

V: V čem, v tom, co tam hledaj? 

Š: Jo. 

V: A co ti přijde že tam hledaj? 

Š: No, většinou je to jen o sexu. 

V: Přijde ti, že je takový ten společenský konsensus, že Grindr je víc na ten nezávazný sex? 

Š: Jo, ale musím uznat, že jsem tam poznal i pár fajn lidí, se kterjma jsem se normálně bavil. 

V: A za jakým účelem jsi ty seznamovací aplikace zakládal? 

Š: Já jsem se vždycky nudil a chtěl jsem se s někým pobavit, primárně tam chodím si s 

někým popsat. 

V: Takové krátkodobé internetové kamarády. 

Š: Dalo by se to tak říct. 

V: V kolika letech jsi je začal používat? 

Š: Tyjo, docela brzo, nevím, bylo mi možná 16, někdy na střední. 

(...) 

V: Takže, iBoys a Grindr spíš na sex ale měl jsi štěstí, že jsi tam našel i prima lidi. A co 

Tinder? 

Š: Tam tak svajpuju doprava doleva, a když si se mnou chce někdo napsat, tak to moc 

nefeeluju *smích* 

V: On jeden ze zakladatelů Tindru říkal, že je to vlastně taková hra, tak ty to hraješ, haha 

Š: Jo, přesně tak. 

V: Ale ten seznamovací element na Tinderu nicmoc, jo? 

Š: Jakoby, třeba tam nějaká konverzace proběhla, ale pak to utichlo. 

V: Když porovnáš ty aplikace, jaké vnímáš výhody jaké mají oproti sobě? 

Š: *přemýšlí* Výhody Tinderu jsou, že ti tam nemůže jen tak nikdo napsat (V: že tam musí 

dojít k tomu matchi, jasný). A to mi přijde fajn. Na Grindru ti může napsat kdokoliv. 

V: Jono, navíc i když si je blokneš, tak si založí nový účet a napíšou znovu. 

Š: Jo. A na Tinderu myslím nejdou posílat fotky. 

V: Nejdou no. 



Š: Žejo, a to je docela dobrý, to vnímám pozitivně. 

V: Vnímáš to pozitivně? 

Š: Ano, protože ti v první zprávě nemůže přijít dickpic. 

V: *smích* pravda, to ani nemůže totiž. A když jsi teda zmínil, že na Tinderu nejdou poslat 

fotky, jak vnímáš, když má někdo spojenou seznamovací aplikaci s Instagramem. 

Š: Přijde mi to fajn. Na Grindru například mám svůj instagram, že když někdo chce, tak se 

koukne na ten instagram a dozví se víc. 

V: Navíc to dává taký punc té reality. 

Š: Ne že by byl instagram nějaká realita haha, ale řekne to o něm víc než tři fotky na profilu 

na té seznamce. 

V: To musíš kouknout totiž do označených fotek, tam je nejvíc ta realita *smích*. Vnímáš 

ohledně seznamek nějaké stigma, že je to něco za co se stydět? 

Š: To asi ne, přijde že v dnešní době se tohle tak nějak odbourává, že to není nic čeho bych se 

obával. 

V: A přijde ti že v gay komunitě se nějak řeší když má někdo Grindr, nebo se to bere jako 

běžná věc. 

Š: Řekl bych že jo. 

V: Zjistili jsme že na tom Tinderu se tedy neseznamuješ moc s lidma, ale i tak tam svajpuješ. 

Co je tedy pro tebe nějaký hlavní faktor při rozhodnutí o tom svajpu doprava nebo tapu na 

Grindru? 

Š: Začal bych u Tindru. Samozřejmě tam proklikám ty fotky, nebudeme si říkát že *smích* 

ale vždycky se podívám na fotky. A pak automaticky rozklikávám ten profil, abych se 

podíval, co tam ten člověk má o sobě napsané. Úplně nemusím, když tam není vůbec nic, to 

moc nefeeluju, alespoň záliby. 

V: Takže na Tindru jsou to fotky i co tam mají napsané. 

Š: Jo, a to co tam mají napsané, na to se i docela zaměřuju, protože když tam mají fitness 

nebo také věci, tak je to automaticky bye, vlevo. 

V: haha, takže dáváš váhu i na ty tagy, co tam jsou? 

Š: Ano, ano. Protože mi přijde že na základě toho se dá s tím člověkem i bavit, že se tam 

najde nějaké společné téma. 

V: Jono, ono když tam má jen fotky a nic o sobě, tak o čem si napsat žejo. 

Š: *souhlasné hm* A co se mi velice líbí, když se tam dá dát ten přehled Spotify. Že člověk 

vlastně vidí, co ta dotyčná osoba poslouchá, což je důležitá věc. 

V: Souhlas. Takže to máme Tinder, napadá tě ještě něco? 

Š: Asi ne. 

V: A na Grindru? 

Š: Hm, já tak z 95% nikoho netapuju a ani nepíšu první *smích* takže většinou jen tak 

poodpovídám těm, co napíšou. A když už tapuju, tak když se mi nějak líbí a vidím že tapuje, 

třeba že i třikrát za sebou, tak ho pak taky tapnu. 

V: Ty vlastně hraješ ty seznamovací aplikace, kdo dá komu víc ohýnků, svajpování. 

Š: *smích* je to pravda, já to beru jako takové hry spíš. 

V: Když jsme zmínili ty tagy. Na Tinderu i na Grindru jsou nějaké filtry, podle který se dají 

filtrovat ti uživatelé, včetně toho že na Tinderu se po zaplacení dají použít i na ty tagy. Do 

jaké míry je používáš? 



Š: Já si myslím, že je nepoužívám vůbec. 

V: Nemáš nastavenou vzdálenost… 

Š: Možná vzdálenost, teď jsem to chtěl říct, na Tinderu. 

V: A věk? 

Š: A věk mám taky nastavený na Tinderu. 

V: Mám ti vyjmenovat všechny ty filtry a ty mi řekneš které používáš *smích*? 

Š: Ne ne, jediné co budu mít na Tinderu nastavené jsou věk a vzdálenost. 

V: A na Grindru?. 

Š: Ne, tam nemám nastavené nic. 

V: Tam vlastně ta vzdálenost se dělá automaticky žejo, že kdo je dál je za tou blokací. Tam se 

filtruje spíš podle váhy a tak. 

Š: No, to nedělám, to moc nefeeluju. 

(...) 

V: Když si zakládáš ty profily, liší se ty profily na Tinderu a Grindru? 

Š: Co se týče fotek, tak si myslím, že je mám rozdílné? 

V: A proč tomu tak je? 

Š: Protože mi to přijde takové lepší, že nechci mít stejné fotky všude, tak nějaké vyberu… 

V: A tíhneš třeba k tomu třeba na Grindr dávat víc spicy fotky nebo? 

Š: Ne-e, nemám tam spicy fotky v profilu, normálně oděné haha. 

V: A co se popisků týče? 

Š: Popisky… já nemám žádné popisky. 

V: Ale zároveň nemáš rád lidi, kteří nemají popisky, je mi to jasný. 

Š: *smích* jsem čekal, že se na to zeptáš 

V: Takže ty si je tam nepíšeš, a proč? 

Š: *smích* Jakoby, já vždycky hrozně dlouho přemýšlím nad tím, co jako inteligentního tam 

mám napsat, a pak se rozepíšu, a fakt chci jako aby to znělo chytře, ale pak si to rozmyslím a 

řeknu si, že tam radši nenapíšu nic. Že ať mi člověk napíše, když bude chtít. 

V: Takže na jiných profilech ale ceníš, když tam mají ty popisky napsané chytře? 

Š: Jo. 

V: Ale máš tam vyplněné takové ty kolonky alespoň, ne? 

Š: Jojo, to tam mám, takové ty záliby a tak. 

V: A na Grindru? 

Š: Taky takový ten základ: výška, váha, co hledám. 

V: Chtěl jsem se zeptat, jestli ty seznamovací aplikace vnímáš spíš pozitivně nebo negativně, 

a jestli negativně, tak jestli tak soudíš na základě své vlastní negativní zkušenosti s nima? 

Š: Negativní asi ne, to říct nemůžu. Spíš pozitivně. Když je tam někdo negativní, tak ho 

bloknu a negace je pryč. 

V: Já spíš myslel co se týče nějakého nebezpečí nebo tak. 

Š: Jojojo, hmm, to moc jako nevnímám, protože jakoby jestli má někdo profil na instagramu 

nebo na Grindru, tak mi to nepřijde moc rozdílné. 

V: Takže tam nevnímáš na seznamkách nějaké nebezpeči? 

Š: Tak jako, asi tam může nějaké nastat žejo. Ale já si myslím že v mém případě, jak často se 

scházím na seznamkách, tak mi nehrozí haha. 

V: A když se scházíš, jak se vyvarováváš tomu nebezpečí? 



Š: Že s těma lidma nikam nechodím *smích* nebo ne s každým teda. 

V: A když se máš s někým setkat, máš nějaké bezpečnostní něco s sebou? 

Š: Já mám takový speciální kód s kamarádkou, který ví jen ona, a máme ho stejný, a v 

případě nouze víme, že je nějaký problém. 

V: To je chytrý. To se mi líbí. A jiné třeba rizikové chování tě nenapadá? 

Š: Snažím se takovým rizikovým věcem vyhýbat, takže třeba když člověk posílá nahé fotky, 

tak bez obličeje, nebo třeba co je v pozadí. Nic jiného mě z vlastních zkušeností nic 

nenapadá. 

(...) 

V: Chtěl jsem se zeptat na tvoje návyky používání těch seznamovacích aplikací, jak často je 

používáš, kolik tam teda trávíš času a jestli se tyhlety návyky, jestli se to mění třeba když 

cestuješ nebo, já nevím, různé dny v týdnu třeba o víkendech víc než ve všední dny a 

podobně? 

Š: Hmm, musím uznat, že v poslední době ty aplikace otvírám denně. Ale mám to vždycky v 

takových období, že jsem tam denně, pak to omezím, pak to na pár měsíců smažu *smích* 

však to známe všichni. 

V: Jo, je to docela běžné, takže máš takhle etapy? 

Š: Jo, jo. 

V: A co se té lokality týče, používáš třeba ty aplikace víc když jedeš někam na výlet nebo 

něco takovýho? 

Š: Když někam jedu, tak to zapínám ale většinou nikdy neodepisuju, ani když první napíše. 

V: Takže to zapínáš jen aby… 

Š: … abych se podíval. Obzvlášť když je to nějaká cizí země. Když je to někde v Česku tak 

normálně v klídečku, odepisuju (...) a tak jako Česko ok. 

(...) 

V: Chtěl bych se zeptat k tomu covidu, jestli jsi aktivně používal ty seznamovací aplikace? 

Š: Jo. 

V: A změnil jsi nějak svoje návyky v tom používání a jestli se změnilo tvoje chování na těch 

aplikacích. 

Š: Já jsem to měl stejně asi celou dobu, že jsem to měl, stahovat a podobně. Ale zhruba na 

začátku covidu jsem to (Grindr) stáhnul, když začlo to největší, karantény, všechno zavřeno, 

tak měsíc po. A já jsem tam někoho potkal, jmenoval se taky Vojta, a my jsme se tak nějak 

spolu bavili celý covid. Tak nějak jsme ho spolu přežili, ale bylo to čistě kamarádské. 

V: A jenom online. Nebo jste se i viděli naživo? 

Š: Ne, právě že jsme spolu naživo to jako strávili. 

V: Všiml sis, že by jsi používal během covidu ty seznamovací aplikace často a trávil jsi na 

nich hodně času? 

Š: To si nemyslím. Řekl bych, že to vyjde nastejno jako třeba teď. 

V: A v porovnání s tím, kolik jsi tam strávil doby před covidem? 

Š: Myslím, že to bylo stejné. Žádné extra změny. 

(...) 

V: Ono taky, jak moc seriózně se brali opatření během covidu se braly ve **** (malé město 

na Moravě s méně než pěti tisíci obyvateli)? 



Š: Moc ne, nebo vůbec asi *smích*. Jako, oficiální akce se řešily, ale byly tu takové ty 

hospody, kde měli štamgasti svoje klíče. Lidé se scházeli ve sklepech. 

V: Nosili někdy respirátory nebo tak? 

Š: To si nemyslím. Jen když jsme společně jezdívali po okresech (s Vojtou) na kolech, tak 

když byly nařízení, že se mají nosit respirátory ve městech, tak jsme je nosili, ale v lese jsme 

to neřešili. 

(...) 

V: Ještě vlastně ke covidu, tak na Grindr je sekce “testován”, kde se to dřív chápalo jako 

testován na HIV, s covidem se to začalo brát jinak. Bral jsi to někdy vpotaz? 

Š: Tím jak jsem se moc nesetkával, tak jsem to nebral vpotaz. 

V: Ani s tím Vojtou. 

Š: S tím jsme dokonce byli na první, možná i na druhé dávce společně. 

V: A všiml sis tedy za poslední rok, kdy ten covid už není tak zásadní, že by se změnilo tvoje 

vnímání těch seznamovacích aplikacích? 

Š: Ani ne. Jenom jsem si všiml že na Tindru je teď kolonka s tím testování, že jestli 

ano/ne/nechci říkat, tak to mi přijde docela fajn. 

V: Přijde ti dobrý, když to má někdo vyplněný? 

Š: Jo, přijde mi že to o tom člověku i něco vypovídá. 

V: Ovlivnilo by tě, i kdyby tuhle kolonky neměli vyplněnou? 

Š: Asi ne. 

V: Dobře, děkuju. Chtěl by jsi něco dodat? 

Š: Nemyslím si. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Rozhovor - „Vítek” 

 

Vo: Já bych se ze začátku chtěl zeptat s jakýma seznamovacíma aplikacema máš zkušenosti? 

Vi: Jako obecně nebo v covidu? 

Vo: Obecně, celkově. 

Vi: No, tak se seznamovacíma aplikace asi na prvním místě Grindr. To byl takový evergreen 

v celé době mého dospívání. A v jedné době jsem měl Tinder, to mi vydrželo chvilku. A 

vlastně kromě nějakých seznamek na internetu, jako ve 13 iBoys a podobně, které si 

pamatuju nějakým způsobem, ani nevim jestli to bylo legální. 

Vo: No, mám tady navazující otázku že od kolika let je používáš haha. Takže seznamky od 

13. 

Vi: Jo, seznamky 13 jako určite. A ten Grindr jsem si poprvý nainstaloval možná už ve 14? Já 

jsem byl v tomhle takovej moc (Vo: napřed) napřed, no, ale debilně napřed. Moc rychle. 

Vo: A kvůli čemu sis ho stahoval? Jakoby, jaká byla tvoje primární motivace? 

Vi: Čistě pudová. Čistě sexuální. Rozhodně jsem tam nechtěl hledat přítele. 

Vo: Ani kamarády? 

Vi: Tak, kamarádů jsem měl spoustu haha ne, tak samozřejmě, to jsem schopnej jako úplně 

schopnej jako stoprocetně říct, že to bylo jenom kvůli tomu “fyzičnu”. 

Vo: A kvůli tomu sis stáhnul Grindr? 

Vi: Jo. 

Vo: Takže vnímáš takovej ten stereotyp nebo konsensus v gay komunitě, že Grindr je víc 

jako na sex? 

Vi: Naprosto. A myslím si že i ten Tinder je dneska, upřímně, spíš na ten sex, většinou. Pořád 

je ten Tinder takovej jako trošku víc na úrovní než ten Grindr, na druhou stranu, na Gridnru 

dneska si najdeš i kluky, který fakt hledaj vztah. Ale myslím, že to budou mít těžší. Tím se 

ale dostávám takovým oslím můstkem v takové vtipné paralele, že vlastně většina mejch 

vztahů, mejch dobrejch vztahů, vzniklo z Grindru. Že jako můj nejlepší a nejplnohodnější 

vztah byl vlastně z Grindru. 

Vo: Ona většina gay mužů se schází takže přes Tinder, Grindr, ale třeba i přes Instagram. 

Vi: To se ani nedivim, on má hodně možností, pokud teda nemáš soukromejch profil. 

Vo: Když jsme u instagramu, přijde ti jako výhoda, když má třeba někdo spojený Grindr s 

Instagramem?   

Vi: Hele, upřímně, já jako osobně bych to asi nechtěl, protože jakoby vzhledem k tomu, jak v 

tomhle rozděluju tu svoji osobnost do více šuplíků, že prostě to nejsem já se vším všudy, že 

já na Grindru nejsem já na Instagramu, a, chápeš. 

Vo: Takže máš takové internetové persóny v závislosti na tom. 

Vi: Jo, řekl bych to, ale zase to odpovídá nějakejm mejm reálnejm vlastnostem. 

Vo: Nevymýšlíš si tam nic? 

Vi: Ne, vůbec. Ale nechtěl bych si spojit třeba moje Instagramové já s mým Grindr já. Možná 

to ale nějací kluci maj a vyhovuje jim to. 



Vo: A vnímáš to jako výhodu u jinejch lidí, když potkáš na Grindru někoho, kdo tam má ten 

Instagram? 

Vi: Jako, určitě si toho člověka můžeš rychlejc najít, můžeš se na něj rychlejc podívat prostě,  

a když je to týpek, který by mohl být vpohodě, tak s tím můžeš jenom vyhrát. 

Vo: Je to takovej bonus prostě. 

Vi: Jo, protože víš že tam můžeš napsat a může se mu to třeba líp zobrazit, pokud je víc na 

instagramu než na Grindru. 

Vo: Navíc, vnímáš to jako nějaký takový punc autentičnosti, protože na Grindru je ten vejkej 

problém s falejšnejma účtama? 

Vi: Hele, určitě. Já obecně s tím mám hodně zkušeností, ale já jsem si taky na tohle dával 

vždycky bacha. Že jsem od přírody takovej nedůvěřivej v tomhletom nebo že i vlastně jako 

ten čtnáctiletej debílek jsem věděl prostě že lidi kecaj, a nikdy jsem nešel naslepo nikam. 

Rozhodně, zaprvý jsem nešel nikam nikdy naslepo, zadruhý jsem nikdy nešel za někým, kdo 

mi přišel.. divnej, víšco myslím (Vo: *souhlasné hm*), ono to i trochu cejtíš z toho typu toho 

psaní. Ale jako jo, určitě. Ono žejo můžeš mít i fejk instagram, ale když máš že se ti 

instagramovej účet tak nějak vajbově shoduje s tím na Grindru, tak máš takovej lepší pocit z 

toho. 

Vo: Co vnímáš jako takové hlavní hrozby, co se ti můžou stát na tom Grindru? 

Vi: Hm, víšco, taková ta hrozně basic hrozba, já se teď hrozně ztotožňuju s tím mým 

čtrnáctiletým já, když jsem byl posranej z toho poprvý, že já si myslím že se to může stát 

prostě takovejm těm mladším lidem, nebo prostě to, že by jsi šel na rande s někým, kdo 

takovej není třeba žejo. Že prostě jdeš, sejdeš se, a je tam úplně jinej člověk. První hrozba. 

Druhá hrozba - nemyslím si, že by úplně šlo o většinu, ale mám pocit, že se to určitě stává a 

už jsem pár takových historek slyšel, od lidí, co znám nebo co jsem znal, že byly nějaký 

pokusy o znásilnění, což se mi zdá fakt šílený, zase na druhou stranu, ty lezeš k těm lidem do 

baráku jako dobrovolně žejo. Takže tohle si myslím že je určitě jedna z nevýhod, když si 

nedáváš pozor. 

Vo: Takže nechodit k nikomu do baráku rovnou. 

Vi: No, přesně, nebo prostě si nějakým způsobem na to dávat bacha, scházet se někde na 

prostranství, kde je to vpohodě, a tam nemusím být ani hodně lidí, stačí když můžeš alespoň 

utíkat třeba *smích* ale většinou, jasný že jsem tady chodil takhle na byty, ale to byli týpci, 

co byli prostě legit. 

Vo: A vnímáš nějaké nebezpečí i s posíláním nahejch fotek? 

Vi: Jo, určitě. 

Vo: A jestli máš zkušenosti s takovým posíláním, tak jestli jsi měl nějaké kroky, aby jsi jim 

zamezil. 

Vi: Jo, mám tu zkušenost, a mám zkušenost převážně z Grindru teda, a nikdy jsem nenafotil 

nebo nenatočil nic s mým obličejem teda. Protože mě se to prostě nelíbí, tohle si může najít 

každej na internetu, kde je to veřejný, a těch lidí je to práce. A mám takovej pocit, že když to 

někdo dělá, tak si docela nahrává v tom. No, teďka vlastně příběh z reality, kamarádka se 

rozešla s přítele, a maj video spolu, a maj i nějaký fotky spolu, docela jako explicitní, a teď 

musí za ním chodit zpětně, poprosit ho o vymazání a nemáš žejo jistotu ani že to vymaže. 

Vo: A kromě obličeje? 



Vi: Jo, tak když někdo má tetování který je vidět a který jsou jen tvoje, že je prostě tvoje, tak 

to je pak průser no. Ale zase, když chceš bejt diskrétní, tak daj překrýt, existuje make-up, 

existuje photoshop. Na druhou stranu zase, já si myslím že nějakejm týpkům na Grindru o 

tetování moc nejde, tam prostě jim jde o to, co chtěj vidět *smích* že si jako všimnou, ale jde 

jim o něco jinýho. 

Vo: Máš teda zkušnosti s víc aplikacema, i když jsi teda říkal, že jsi primárně používal 

Grindr. Jsou nějaké výhody a nevýhody nebo celkově rozdíli mezi nima, co vnímáš, z 

uživatelský stránky? 

Vi: Já si myslím, že něž se vlastně stal Tinder takovou bombou, tak byl k tomu Grindru 

takovej víc podobnej, akorát si pamatuju, že když jsem já používal Grindr, tak byl hodně 

poruchovej, často se tam stávalo, že se ty zprávy odstranily. Hodně se stávalo, že se 

vymazaly i ty fotky. 

Vo: On totiž Grindr automaticky nezálohuje, tam to musíš zaškrtnout že prostě to chceš. 

Vi: No, jako já se nedivim na jednu stranu, protože tam prostě ty fotky a celkově takovej 

citlivej obsah no, to je asi fajn. A Tinder jako v opačným… tam to funguje v těch svajpech 

no, to mi přijde jako taková nevýhoda, že tam se k tomu nedostaneš, že když si s někým 

nedáte match, tak ho vlastně ztratíš. To se ti na Grindru nestane. Tam je ten profil jako pořád, 

navíc tam je i ta poloha žejo (Vo: *souhlasné hm*) no a to na Tinderu nebejvalo. 

Vo: Yes, ono vlastně Tinder i Grindr jsou geolokačně založený. 

Vi: No, což u Grindru je taky nevýhoda, že je fakr nepřesnej. Že jako kolikrát se stalo že jsem 

si psal s týpkem, co byl jeden metr vodemě, což rpsotě logicky… 

Vo: On tam je totiž delay taky s tím zaznamenáváním polohy. 

Vi: No, já si myslím. Ono taky to nejde udělat úplně. Na druhou stranu jsem nikdy neměl 

placenou verzi. 

Vo: No, když jsme u těch placených verzí, obě ty aplikace Tinder a Grindr, mají nějaký filtry, 

na filtrování těch uživatelů, které chceš vyhledat. Tinder má většinu těhlech filtrů za Tinder 

Gold, volně použitelný jsou věk a lokace, Grindr je má docela všechny otevřený už ve 

zdarma verzi (Vi: to je pravda), používáš nějaký ty filtry? 

Vi: Hele, já si pamatuju, jak se to vyvíjelo když jsem byl menší, tak jsem filtroval sám svýma 

očima, a pak od 16 se tam nastavovalo snad jenom preference, jestli top nebo bottom, věk 

tvůj, váha výška - klasika, a pak barva pleti jenom. No, a teďka v covidu to prošlo úplně 

upgradem, a jsou tam teďk  pronouns, je tam toho mega moc a prostě, když si to tam dáš 

všechno, tak si to pak i vyselektuješ a je dobrý že za to nemusíš platit žejo. Takže si myslím 

že ten Grindr to má lepší no. 

Vo: Na Grindru je navíc ta kolonka že “testovanej”, dřív se tím myslelo na HIV, pak na 

covid. 

Vi: Já jsem teda to vždycky chápal jako na HIV. I po Covidu. A je tam vlastně i jestli jsi na 

PrEPu nebo ne. Což je fajn. 

Vo: A když jsi teda nějaké používal ty filtry, že podle věku… 

Vi: Podle věku no, (preferované sexuální) pozice, a bodytype. 

Vo: Body type. No, tam se vlastně filtrují i lidi ,kteří ho nemaj vyplněný, to ti nevadilo 

zásadně? 

Vi: Hmmm, jakoby, v tom covidu když jsem si to tam dal, tak si myslím, že mě to moc 

neomezilo, že mi tam vyjely vlastně všichni koho jsem tam chtěl, ve finále, a nějak jsem 



nestrádal. A víšco, v tom roce 2015 to bylo hodně jiný, i ty lidi tam byli jiní, že má pocit když 

mi bylo 15, tak jsem tam měl třeba 3x víc zpráv než když mi bylo 19. Jako hodně no, hodně 

hodně. Navíc to bylo jako legal žejo. 

Vo: Od patnácti jo no. A když teda jsi používal ty filtra takhle na výběr těch lidí, byly teda 

nějaké rozhodující kvality, podle kterých se rozhoduješ, jestli s nima navážeš kontakt nebo že 

se s nima sejdeš? 

Vi: No, jak jsem říkal, tak ze začátku to bylo pro mě fakt jenom fyzický, takže jsem chtěl 

chtěl aby se mi líbil, podle fotek, a taky podle toho co tam ten člověk měl napsané 

doprovodně, protože jestli mě něco fakt jako nezajímá, tak jsou to oduševnělý, nějaký jako 

cyhtrolínský popisky, kde se prostě píše, takový ty arogantní víšco jako “pokud nemáš svaly, 

tak mi nepiš” a takovýhle sračky, to je totální red flag pro mě. 

Vo: Takže pro tebe byly zásadní fotky a tagy. 

Vi: Jojo, to ti taky o něčem řekne, že jsem vždycky radši napsal týpkovi s fotkou bez trička s 

kytarou u táboráku než mačovi z posilky. Protože prostě, víšco, ani tam nemusela být fotka 

bez trička, ale koukal jsem ten profil si spravuje. Já jsem si vždycky s těma lidma rád povídal, 

kolikrát se mi stalo, že jsme si na první schůzce jen povídali, dali jsme si vínko. Že jsem 

vlastně díky Grindru našel spoustu fakt fajn lidí, a pár z nich jsou moji kamarádi do dneška. 

Vo: Je vlastně zajímavý, že jsi si ty aplikace zakládal pudově, účelově za sexem, ale našel jsi 

tam nakonec kamarády. 

Vi: Jo, je to v takovém balíčku. Tak ti kamarádi, taky jsme svýho času byli pudový spolu. 

Vo: Kamarádství s výhodama takový. 

Vi: No, jo, ale postupem času z toho zůstalo jen to kamarádství. A taky strašně, STRAŠNĚ 

moc hezkých bytů jsem viděl díky Grindru *smích* 

Vo: A když jsi zmínil že jsi měl i Tinder a víme že máš v sobě nějakou bi-curiosity na ženy, 

měl jsi tam zapnuté, aby se ti ukazovaly všechny profily, bez ohledu na pohlaví? 

Vi: Jo, měl. 

Vo: A vnímal by jsi jako výhodu, kdyby byla aplikace se stejnou funkčností jako Grindr, 

který jsi zmínil že preferuješ, ale byly by tam kluci i holky? To je totiž Badoo. 

Vi: Jo, Badoo no. Podle mě to je výhoda pro nás, ale nevýhoda pro ty, kteří vymyslí čistě 

appky pro lidi s vyhraněnou orientací.  

Vo: A to Badoo jsi někdy měl? 

Vi: Ne ne, nikdy jsem neměl ten pocit, že bych ho potřeboval. 

(...) 

Vo: Ještě jsem se chtěl zeptat jestli vnímáš nějaký stigma kolem seznamovacích aplikací, 

jestli ti to přijde jako něco, za co by ses měl jako stydět.  

Vi: Upřímně, někdo to takhle určitě může vnímat, já to tak třeba nemám. Protože, nevim, 

Tinder je provar a Grindr zná každej. Ale na co by si mohli lidi dávat pozor je když jsi na tom 

v metru nebo tramvaji. Že jako, vždycky se ti někdo může koukat přes rameno. (...) 

Vo: Tak zase, asi by to nedělali, kdyby jim to vadilo (Vi: To jo), tobě by to vadilo? 

Vi: Jako já bych v metru asi určitě nic, nebo bych si minimálně zkontroloval kdo je okolo 

*smích* 

Vo: A když sis zakládal ty profily, ať už na iBoys nebo na Tinderu a Grindru, tvořil sis tam ty 

profily záměrně jinak, že jiné fotky nebo tak. 



Vi: Tak, tím že jsem je neměl ve stejnou dobu, tak asi ne. I když potom jestli se Tinder s 

Grindrem prolínali, tak jsem tam vždycky dal nějaký jiný fotky, ale bylo to podobný. 

Vo: Jo, já myslím, spíš třeba ty popisky, jestli na Grindru, když je to víc také mířené na sex, 

tak jestli jsi tam psal víc spicy věci.  

Vi: To ne, já vždycky všude psal spíš takový jako cute věci, co poslouchám za hudbu, 

oblíbenou bravu. 

Vo: Když jsi zmínil hudbu, vnímáš to jako plus, když tam mají připojený Spotify na těch 

profilech? 

Vi: Hele, viděl jsem to jenom párkrát, a já jsem v té době neměl Spotify, tak jsem to ani jako 

výhodu brát nemohl. 

Vo: Ono je to i víc běžný na tom Tinderu. 

Vi: Jo, ale na tom Tinderu by to mohlo být cute, že jdeš na rande a třeba tě ta hudba fakt 

zajímá, tak je to způsob jak si třeba potvrdit že máte podobný hudební vkus. 

Vo: Máš nějakého umělce, kterého kdyby tam měli, tak by to to přišlo jako hot? 

Vi: Ne, to jsem nikdy neměl takhle. Jako, byl bych rád kdyby tam měli tu Lanu (Del Rey) a 

chtěli si o ní povídat, nebo Neighborhoody, ale nemám to takhle vůbec, že někdo hot protože 

někoho poslouchá. 

Vo: Chtěl jsem se zeptat na tvoje návyky používání těch seznamovacích aplikací, jak často je 

používáš, a jestli se tyhlety návyky, jestli se to mění třeba v závislosti na tvojí lokaci nebo 

období? 

Vi: No, já ten vztah s tím Grindrem, teď už nemám žádnej, ale měl jsem ho jak na houpačce. 

Že vždycky půl roku jsem tam to měl čistě sexuální, hledání romancí, asi každý den, pak 

jsem to ale po půl roce odinstaloval na další půlrok, začal jsem tu lásku tak nějak cravovat. A 

pak v 16 jsem si našel prvního kluka a pak se to střídalo na období vztahu a Grindru. Takže 

takhle jsem to měl vždycky. A jinak, same story. Přijdeš domů, jsi horny, stáhneš si Grindr, 

pak se buď něco stane s někým, nebo se nestane, nebo se stane sólo. Pak si to odinstaluješ, 

protože máš totální morální kocovinu žejo (Vo: *smích*), a takovejhle on and on no. 

Vo: A je tam nějaký element sexuálního turismu, že jsi tam třeba na dovolené víc, než když 

jsi doma? 

Vi: No, co jsem byl na dovolenejch, tak jsem tam měl Grindr třikrát. Poslední dovolená byla 

s přítelem, takže bez Grindru, ale na té předchozí, to bylo naprosto perfektní po mém prvním 

rozchodu, bylo to v Itálii, bylo mi 16 a měl jsem úplně skvělý večer s jedním Italem. 

Vo: A v tom zahraničí jsi měl stejný morální hodnoty ohledně opatrnosti jako v Česku 

nebo… 

Vi: Ne, actually ne *smích* trošku se mi to víc rozvolnilo, neměl jsem tam fotky nebo 

popisky, a bylo to víc takové “potkáme se na prahu, dáme si pivko” a jak ti Italové jsou 

kontaktní že hned pusa, pusa, tak to bylo fajn. Ale já jsem vždycky měl strašný štěstí na ty 

lidi na tom Grindru. Párkrát se mi stalo, že jsem někam přišel, ten člověk se mi prostě nelíbil 

a řekl jsem “promiň, nevypadáš jako na fotkách, nechci být neslušnej, ale řeknu to rovnou, 

nelíbíš se mi, čau”. Takže tohle jsem si uměl vždycky vykomunikovat. 

Vo: A když jsme u cestování, které covid dost omezil, tak se k němu přesunem, měl jsi teda 

nějaké seznamovací aplikace během covid? 

Vi: Jo, Grindr. 



Vo: A změnil jsi nějak během covidu svoje fungování na těch aplikací, jestli jsi něčemu dával 

větší míru opatrnosti nebo čeho jsi si víc všímal na profilech, zmínili jsme to testování na 

profilech. 

Vi: Jo, určitě jsem si s těma lidma psal o vakcinaci, já jsem byl naočkovanej, tak jsem to chtěl 

i po ostatních. A buď to měli už na profilu, a nebo nebylo, a já měl být na nějakém srazu s 

ním, tak to probíhalo jako s každou nemocí. Že jsem si řekli jestli jsme zdraví, bez příznaků, 

a nikdy se mi nic nestalo no. 

Vo: A když jste se potkávali, tak jste třeba měli respirátory? 

Vi: Ne, stačil mi ten fakt, že jsou očkovaní nebo testování, a nebo že nechrchlaj. A já chodil 

na ten antigen každý týden. 

Vo: A změnil se nějak ten tvůj přístup celkově za ten poslední rok? 

Vi: Mělo. Jako obecně si pamatuju takový moment zjištění, kdy jsem během covidu odešel z 

domu od mámy, přišel jsem do bytu ke svému bývalému na *** (druhý konec Prahy), a jezdil 

jsem přes celou Prahu zpátky za koněm sám ve vagńech, nikde nikdo. Se šálou přes ksicht a 

třeba mě zastavili že kam jdu, a já že za koněm, protože byla jezdecká novela, na 

opečovávání koní, takže jsem byl vpohodě. Ale pamatuju si, když se to pak vracelo do 

normálu, a najednou ty plný vagóny metra mi přišly divný. Ale neovlivnilo mě to nějak 

trvale. A pak jsem to na sobě vnímal v té socializaci no, že jsou najednou všude lidi, ale bylo 

to divný. 

Vo: Ale tvoje chování na těch seznamovacích aplikacích to neovlivnilo nijak zásadně. 

Vi: No, jelikož jsem ho prožil s přítelem, tak vlastně ne, já jsem ten Grindr měl jenom v 

prvních vlnách. A pak jsem ho měl až po druhé vlně, když jsme si dali pauzu, na měsíc. 

Vo: Ani jsi tam třeba netrávil víc času? 

Vi: Ani ne, neuvědomuju si. 

Vo: A to už jsi teda neměl tendenci kontrolovat ty věci ohledně covidu na profilech? 

Vi: Ne, to už ne, to už jsem měl hlavu úplně jinde 

Vo: A chtěl bych se zeptat, jestli by jsi chtěl něco dodat, jestli tě něco napadlo? 

Vi: Jo, chtěl jsem dodat, co mě tak napadlo, že si myslím, že by to mělo být zakázaný do 

takovejch 16. 

Vo: A jak by se to kontrolovalo? 

Vi: To právě nevim no (Vo: *smích*) že si myslím, že mě to hrozně, já toho nelituju… 

Vo: Že by se tam muselo zadávat číslo občanky nebo? 

Vi: Hej, třeba. Asi číslo občanky no, něco legit, co nejde jednoduše obejít. Ale myslím si, že 

mě to zbytečně uvedlo do gay světa dřív než jsem měl. Na druhou stranu jsem samozřejmě 

chtěl, ale který dítě neobjevuje svojí sexualitu. Řeknu to takhle, kdyby se celá ta Grindr éra 

stala o tři roky později, tak bych toho nelitoval. Nelituju toho ani takhle ale, poznal jsem tam 

spoustu lidí. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Rozhovor - „Ondřej” 

 

V: Jak víš z informavaného souhlasu, co jsem posílal, tak ta práce bude ohledně uživatelů 

seznamovacích aplikací. Chtěl bych se teda zeptat s jakýma máš zkušenosti. 

O: To se nabízí otázka co všechno se dá považovat jako seznamovací aplikace. Ale řekl bych 

že se třema. Úplně prapůvodně to byl XChat, který nevím jestli ještě úplně existuje, ale 

chatovací skupina prostě na internetu. 

V: To je spíš seznamka. 

O: Jo. Ale byly tam normálně místnosti, kam se dalo přihlásit po nějakou přezdívkou do 

chatovacích místonstí, které byly nějak tématické. Já jsem žejo používal na to seznamování 

“KlukySKluky”, nebo tak nějak se to jmenovalo. A ti lidi si tam normálně psali, ale bylo to, 

že jsi viděl úplně všechny, jak si tam píšou. A do toho člověk psal něco jako “Já, Brno” a 

podle toho si filtroval nějak ty lidi. 

V: Jako na lidé.cz třeba? 

O: Jojo, něco takového. Pak jsem teda asi dost výrazně přešel na iBoys, což bylo i v období, 

kdy jsem byl singl, a kdy jsem se chtěl jako seznamovat nebo obecně scházet s lidma. Tam 

profil jako ještě mám, ale už jsem se tam několik let nepřihlásil, nebo jako, jednou za několik 

let třeba jen ze zvědavosti, ale aktivně ho už několik let nepoužívám. A pak je to Grindr. Ten 

se tak nějak prolíná, já jsem přemýšlel od kdy jsem ho tak mohl mít, a došlo mi že ho musím 

mít od období, kdy jsem byl jako singl, což jako znamená tak ten rok 2014, 15, 16? A ten 

mám teda ještě do teď, ale vzhledem k tomu, že mám už přes sedm let přítele, tak ta intenzita 

jeho používání se výrazně zmenšila. A to je asi všechno, tyhle tři. 

V: A iBoys jako aplikaci v telefonu, nebo taky jako seznamku na počítači? 

O: Ne, jako aplikaci v telefonu to nemá, ani jsem neměl. Ani si nemyslím, že v době, kdy 

jsem na tom iBoys byl to nabízelo tu možnost aplikace, takže to jsem měl jako v počítači 

normálně. 

V: Takže jako čistě aplikace má zkušenost jenom s Grindrem teda. 

O: Jo 

(...) 

V: A ten Grindr sis stáhnul za jakým účelem? Nahrazoval ti ty seznamky nebo jsi v tom viděl 

jiné příležitosti? 

O: Jako nahrazovat bych neřekl, stáhl jsem si ho protože jsem byl prostě singl a chtěl jsem se 

s někým prostě seznámit, ať už seznámit jako na jednu noc nebo seznámit nějak trvaleji, 

nechával jsem tomu takovou otevřenou cestu, že uvidíme, co se z toho vyvine. A byla to 

prostě jen jako další možnost, no. Ideální by pro mě bylo, kdybych se mohl s lidma 

seznamovat v reálném světe žejo. Ale protože si myslím že, hlavně u gayů v těch letech 15 

16, 7 let zpátky, tak bych si fakt nedovolil, nebo v nějakých situacích možná jo, ale ve většině 

situacích bych si nedovolil oslovit toho kluka, který by se mi líbil, oslovit napřímo. Takhle 

když jsem byl na té seznamce jsem dostal samozřejmě větší důvěru, že lidi, které tam 

oslovuju tak to mají stejně jako já a není problém je oslovit. A taky jako, nezjistím o každém 



klukovi který se mi líbí jestli je skutečně gay, kdežto tohle mi to umožňovalo a ukazovalo, v 

tomhle to má tu skvělou funkci, že mi to přibližovalo kdo je blízko a s kým ten kontakt by byl 

jako reálný. 

V: Vlastně Grindr s tou geolokační funkcí je výhodnej v tomhle, že vidíš, kdo je okolo nebo 

blízko tebe. 

O: Určitě, to je jedna z těch velkých přidaných hodnot. (...) Nevěřím tomu, kdybych se měl 

seznamovat s někým z jiných měst, že totiž moc vztahy na dálku, že mi to nepřijde funkční. 

V: K tomuhle se doplňková otázka, jestli si teda všímáš změn frekvence toho, jak je používáš, 

třeba když cestuješ tak jestli častěji, nebo když jsi doma a podobně? 

O: Asi jo. Ale tady je důležité říct, že ta primární změna byla když jsem byl singl, kdy tam 

fakt člověk hledal hodně často, a teďka když singl není, tak nemám tu potřebu. Že ted je 

vlastně nepoužívám na seznamování, ale tak jako se podívat, kdo je v okolí. Používat to doma 

nebo v práci, tak mi přijde že v tom okolí budou furt ti stejní lidi, že mi to nic jiného 

nepřináší. Ale přijde mi zajímavé, že když je prostě člověk na nějaké dovolené, na nějakém 

výletu, pracovně, nebo někde jinde, tak se mrknout kdo je okolo, jak moc lidí je okolo, že 

třeba ve velkém městě by člověk čekal, že nejbližší lidé budou vzdáleni stovky metrů, 

zatímco když je v nějakém menším městečku nebo vesnici, tak jsou ti lidé vzdálení i 10 

kilometrů. 

V: V Praze 100 metrů i to je moc haha. Je tam tedy i nějaký element “sexuální turistiky” když 

jsi to používal při cestování? 

O: No nevím jak teda termín sexuální turistika *smích* rozhodně to nebylo tak, že jsem třeba 

někam jel s cílem, že tam budu mít sex. Ten cíl byl primárně jet třeba nějak na poznávačku 

do přírody nebo něco, ale přitom, samozřejmě, když byl člověk singl a měl tu možnost že byl 

sám nebo tam bylo místo, kde se potkat, ikdyž ono by se dalo potkat asi u toho druhého 

člověka, tak ano, tak jsem to používal i za tímto účelem. 

V: Potkávání u druhého člověka, tam mě zajímá nějaká otázka nebezpečí používání těch 

aplikací, tak jestli ty třeba vnímáš nějaké nebezpečí které mohou nastat v souvislosti s 

aktivitou na tom Grindru? A jestli při vyhýbání k nim jsi dělal nějaké ochranné kroky nebo 

taktiky. 

O: Jo, určitě to vnímám, vlastně i teď jak jsem starší, tak si uvědomuju jak jsem byl řekněme 

lehkovážný, když jsem byl mladší, že tyjo, já si nedokázal někdy domyslet, co všechno se 

mohlo stát. Že mi to teď přijde, že jsem dělal věci co už bych teď neudělal. Ale přesto jsem se 

vždycky s tím člověkem chtěl, nebo, snažil jsem se, se s ním potkat na nějakém neutrálním 

lese a ne někde v lese, ale kde jsou jako i jiní lidi okolo. Že jsem typicky jako možnost kde se 

potkat nabízel někde v hospodě, dát si víno, pivo, pokecat, a bylo to i z toho důvodu, abych 

viděl co je to vlastně za člověka. Protože jedna věc je ten obraz, který má přes tu sociální síť 

o něm a druhá jak působí při tom setkání, a myslím si že já jsem hodně člověk, který že když 

jsme si psali třeba jen chvilku, a přišlo mi že by tam mohla být nějaká společná shoda nebo 

sympatie, tak jsem se s tím člověkem chtěl co nejdřív setkat v reálném světe, protože si 

říkám, že jedno pivo nebo dvě deci si zvládnu dát úplně s každým, i když by mi ten člověk 

vlastně nebyl sympatický. A že mu pak holt kdyžtak řeknu, že prostě ne. Takže to bylo jako 

potkat se s ním, potkat se na nějaké veřejném místě, taky se ho poptat ještě v tom onlinu na 

pár nějakých klíčových informací, abych si řekl jestli mě ten člověk jako opravdu zajímá. 

Samozřejmě i z těch pár věcí ten člověk pochopí, jestli ten (druhý) člověk není úplný, abych 



to takhle řekl v uvozovkách nějaký extra “úchyl” ale normálnější. Ale nic z toho ti 

samozřejmě nezaručí, ani to setkání, že potom když bych s tím člověkem někam šel, že by se 

z něho nevyklubal někdo šílený. Že teď si zpětně říkám, že jsem těm lidem občas až moc 

důvěřoval. Ale snažil jsem se, nebo v naprosté většině se to povedlo, potkat se s těma lidma v 

reálu. 

V: No, minimálně jsi z toho měl ty deci vína, když se z toho vyklubalo něco nesympatickýho. 

O: Jo. 

V: *smích* A když jsi teda zmínil jak jsi vybíral ty lidi, že jsi zkoušel už v té konverzaci 

jestli ti připadá sympatickej, jaká byla rozhodovací kritéria na těch profilech jejich při 

rozhodování komu napíšeš nebo komu dáš tap. 

O: No, když to vezmu od zadu, tak tapy já vlastně nedávám, protože úplně nechápu jejich 

smysl, protože mě spousta lidí třeba dá tap, já jim dám tap zpátky a nic se dál nestane. A, 

prostě jsem to moc nepochopil, jsem asi pro to si spíš napsat si nějakou krátkou větu nebo 

něco, třeba ve stylu toho “ahoj jak se máš?” nebo “ahoj, co hledáš?”, což jsou asi ty nejhorší 

věci, které můžeše napsat, ale pořád mi to přijde lepší než dát třeba jenom ten tap, že 

nechápu, co se mi ten dotyčný snaží říct. Nebo napsat alespoň něco jako “ahoj, podle fotky 

sympaťák” nebo něco podobného. A co vlastně rozhodovalo, no, rozhodně lepší jsou profily s 

fotkou, s fotkou teda obličeje, kde je nějaká civilní fotka, tak ty zaujmou člověka určitě víc, 

když by to byl člověk co by se mi podle té fotky nějak jako líbil. A asi to pro mě znamená 

někdo plus-mínus kolem mého věku, což vidím na sobě že se to teď samozřejmě zvyšuje, ale 

třeba když jsem já byl třeba před těmi 8, 9 rokama singl, to mi bylo teda kolem nějak té 

třicítky, tak jsem třeba chtěl, aby to byli lidé, kterým je aspoň dvacet a bude jim třeba max 

pětatřicet. Dneska by mě třeba zaujaly víc lidí, kteří mají třeba, nevím, alespoň pětadvacet a 

bude jim třeba ke čtyřiceti, pětačtyřiceti. Je to samozřejmě individuální, nezáleží na tom že 

by to byla nějaká pevná, nepřekročitelná hranice. Ale beru to teda nějak plus-mínus věkově, 

aby tam měli fotku a nějak mě zaujaly, a potom teda když to tam nějak zveřejňujou, tak 

nějaké informace o preferovaných sexuálních praktikách nebo sexuálních pozicích, tak to 

taky aby to bylo tak nějak v soulasu s tím, co chci já. 

V: A nezmínil jsi popisky nebo bia v těch profilech. Ony teda nejsou na Grindru tak obvyklé 

jako na Tindru nebo jinde, že si je tam lidi ne tak často píšou. Ale dával jsi jim váhu, nebo 

všímal sis jich, když už je tam lidi měli vypsaný? 

O: Určitě, určitě jsem byl radši když tam jsou, než když tam nejsou, protože mi to říkalo další 

informaci o tom člověku, a třeba jsem si mohl i ověřovat, že  když tam měl nějakou 

informaci, a pak jsme se setkali, a byla jako evidetně v rozporu s tím, co jako říká, tak to pro 

mě byl určitě taky nějaký faktor s tím člověkem jako dál nepokračovat. Že třeba tam měl 

napsané, že je mu třicet a přisel padesátiletý pán, a nebo že napsal, že má 80 a pak přišel pán 

s velkým břískem, tak jsem si říkal že, když neříká informace takhle jako pravdivě, tak 

vlastně jsem zpozornil. Takže jasně, čím víc informací tam ten člověk měl vyplněno, tím pro 

mě jako lepší (...) ne že bych měl třeba hezky řečeno od 170 do 190 centimetrů, možná ta 

váha byla pro mě zásadnější, aby měl tak nějak normální postavu. I když, co je normální 

potřeba. 

V: Právě. A když teda říkáš, takhle, že aby tam měl tu fotku, váha, preferovaná pozice, na 

tohle má Grindr vlastně filtry. Používal jsi sám takhle někdy ty filtry? 

O: Myslím si že dneska, co jsem zaznamenal, je v té zdarma verzi těch filtrů mnohem víc. 



V: Ano. 

O: Já v té fázi, co jsem ten Grindr využíval, tak těch filtrů tam nebylo moc, co by se dalo 

nastavit. Tedy, já jsem je používal, ale jenom ty, co byly v té zdarma verzi, nikdy jsem 

nedospěl k situaci, kdy bych platil za tu extra službu, kdyby mi to ukázalo ty extra filtry. Měl 

jsem tam tedy nastavený věk, a pak občas filtr aby se mi ukazovali jenom lidi s fotkama. (...) 

A ten aby mi to ukazovalo jen lidi, co jsou online myslím, ale to jsem moc nepoužíval. Řekl 

bych že hlavně ten věk a aby měli fotku. 

V: Jak vnímáš, kdy lidé mají připojené k účtu na Grindru svoje instagramové nebo Spotify 

účty? Bereš to jako výhodu v něčem? 

O: Nejsem si jistý, jestli jsem si někdy všimnul toho, že by tam vůbec ten Instagram účet 

připojený měli. A Spotify nepoužívám a u těch profilů mě to vůbec nezajímá, je mi přeci jen 

37 *smích* 

V: To ale neznamená přece, že když vidíš jakou kdo poslouchá hudbu, že to není informace 

navíc. 

O: Jo jo, ale já jsem v hudbě dost nevyhraněný. Jakože, zvládnu hodně žánrů, takže to pro mě 

není tak zásadní info. 

(...) 

O: Někdy mi připadaly vtipné třeba profily, kdy tam mají napsané něco jako “no sex offers” 

ale pak tam mají fotku explicitní, nevím, nějak mi to nejde moc dohromady. Nebo třeba když 

člověk u některých profilů, které tvrdili že hledají jen pokec, tak hledají klidně i něco víc. 

Takže, má to omezenou výpovědní schopnost no. 

V: A když jsi říkal, že jsi ty aplikace stahoval za účelem hledání vztahů, ať už krátkých nebo 

dlouhodobých, tak ten vztah, co máš aktuálně, jsi našel tedy přes nějakou aplikaci? 

O: Jo, to ale bylo ještě právě přes iBoys, to nebylo přes Grindr. 

(...) 

V: V kolika letech jsi je začal používat? 

O: No, pokud počítáme už ten XChat, tak to bylo když jsem přišel na vysokou školu do Brna 

možná to nebylo úplně ten první rok, třeba druhý rok, takže mě mohlo být 21, 22, když jsem 

začal používat ten XChat. 

V: Jo. Ale zase v době, kdy nebylo tolik těch seznamovacích aplikací, nebo to nebylo tolik 

rozšířené. 

O: To stoprocentně. To bylo když jsem přišel do Brna tak to byl rok 2005, to to jsem ten 

XChat mohl začít používat v tom roce dva šest (2006), dva sedm (2007), tak tenkrát Grindr 

ještě nebyl. Když začalo iBoys nevim, ale tenkrát jsem na něj tak nějak plynule přeskočil. A 

pak si myslím že kolem toho roku právě, když jsem já měl, teda já měl ještě vztah oficiálně 

ve třiadvacti takový dlouhý téměř k třicítce. Pak tam byly takové dva roky, kdy jsem byl 

singl, a pak jsem si našel ten současný vztah. A v té době co jsem byl singl, mi přišlo, že se 

právě lámalo, kdy lidi používali iBoys, které bylo takové zadefinované, a nastupoval ten 

Grindr, takže jsem se paralelně pohyboval na obou dvou. 

(...) 

V: Vlastně, když jsi byl takhle při tom nástupu těch seznamovacích aplikací, tak já se ptám 

jak vnímají nějaké stigma ohledně jejich používání, tak jsem se chtěl zeptat jestli v době, kdy 

ten Grindr přišel sem, tak jestli byl v tehdejší gay komunitě nějak hůř vnímaj než třeba 

dneska, kdy se ten Grindr vnímá tak jako normálně, minimálně mezi gay lidma. 



O: Hm, no, já si za mě minimálně pamatuju že nastalo takové nadšení, že něco takového 

vůbec jako existuje. Ne že bych randil už v devadesátkové době, kdy ti lidi museli chodit do 

těch klubu nebo si pomalu psát inzeráty, a tím jako přepnutím do internetového prostoru to 

nabízelo ohromné možnosti se seznamovat, které dřív nebyly. Kdybych měl jít tou cestou 

seznamování se v devadesátkách, nevím jak bych dopadl. Takhle mi to umožnilo vlastně 

mnohem víc lidí poznat nebo profiltrovat, vlastně vybrat někoho, kdo by odpovídal toho co já 

po něm chci. Takže jako, žádné extra stigma to nemělo, možná ze začátku se dost ten Grindr 

profiloval že je za účelem nalezení toho sexu než vztahu, ale myslím si že v tom českém 

prostředí to dost rychle přeplo a že je tam spousta lidí, co tam minimálně deklaruje, že hledá 

vztah a nehledá sex. Stigma tam bylo takové, že tě tam může teoreticky někdo poznat, a že to 

bylo v té době, kdy jako vyoutovat tě před tou společností pro tebe nemuselo být úplně 

příjemné. Tam jsem si ale říkal, že aby mě někdo mohl poznat na tom Grindru, tak se tam 

musí nějak dostat žejo, takže by to nebyl úplně heterák, co tam na Grindru loví lidi. 

V: Takový lidi jsou, naštěstí ale ne v Česku tolik. 

O: Jo. No, takže takové stigma to mělo vlastně, že dát si tam fotku obličeje, jako aby jsi byl 

poznatelný, mohlo být i nějaké jako nebezpečí. 

V: To vnímaj mladí lidi dodnes mimochodem, že si tam nedávaj fotku, protože se bojí, že by 

se tam přihlásil někdo jinej a poznal je. 

O: Jo jo. Ale jinak, možná postupem času, že třeba kdo je tam takovou “provařenou tváří” na 

tom Grindru, navíc třeba když mají tu fotku a člověk si to vizuálně pamatuje, že když tam 

člověk roky existuje s tou stejnou fotkou, roky tam o sobě píše že je single, tak to působí že 

ten člověk je možná něčím divný, a kvůli tomu si nedokáže získat partnera. A nebo naopak, 

že je natolik promiskuitní, že s ním člověk nechce přijít do kontaktu.  

(...) 

V: Když má zkušenost teda s různýma aplikace, seznamka a s grindrem, tak, lišily se tam 

tvoje profily nějak, nebo měl jsi jinou strategii v tvorbě profilu na na Grindru než na iBoys? 

O: No, asi se jako měnily, teď si snažím vzpomenout jak vypadaly moje profily… na XChatu 

žádný profil jako nebyl, tam jsi měl přezdívku, pod kterou jsi se pohyboval. Ty máš i na 

iBoys a na Grindru, a přezdívku jsem teda používal na všech třech, na Grindru jsem 

postupem času jsem tu přezdívku měnil, ale čistě z důvodu nějakého vývoje nebo něčeho 

takového. Určitě jsem na XChatu neměl fotky, a nevím ani jestli to šlo. Na iBoys jsem fotky 

měl, ale ne veřejně. A to bylo kvůli tomu že teda ano, že tam bylo to stigma že jsem se bál, že 

mě někdo pozná. A na Grindru teda fotku mám, protože mi to vadí tam mít jenom černý 

obrázek. A ty informace jsou tam takové podobné no. Přeci jen na tom iBoys mi přišlo, že se 

tam víc nabízelo něco rozvést, napsat jako odstavec toho textu, na Grindru mi to přijde 

takové limitovanjěší. 

V: Jojo, on Grindr má docela omezený limit znaků, co se dá do toho popisku napsat. 

O: Jo, a to mi přišlo že na tom iBoys bylo větší, nebo jestli to tam vůbec bylo. A možná ten 

Grindr má víc těch charakteristik, co vyklikáváš, díky kterým dokážeš toho částečně toho 

člověka poznat líp. 

V: Grindr má vlastně teď i tu funkci “skrytého alba”, kdy na profilu jsou vidět normálně dvě 

tři fotky a pak při konverzace ti může dát přístup do toho alba dalších fotek. 



O: Jo, no, na iBoys jsem měl ty skryté fotky, protože to byly takové obnaženéjší fotky, co 

jsem posílal když jsem se tak seznamoval nebo domlouval na sex na jednu noc. Dneska tam 

vlastně (na Grindru) ty fotky skryté nemám, protože ani nemám, komu bych se posílal. 

V: Grindr je vlastně komunitou gayů vnímanej na domlouvání sexu než na hledání dlouho 

dobých vztahu. Ty jsi říkal že jsi to tak ze začátku vnímal taky, ale že se ti ten názor pak 

změnil, že i tam se dají najít jiné věci. Jak ti to připadá teď? 

O: No, pořád stejně. Nebo minimálně, žejo, já se nejčastěji pohybuju v Brně a pak ve Zlíně, 

jinak se připojuju tak náhodně. Ale jinak bych řekl za to Brno a zlín, že mi připadá jako, 

nevim, půl na půl, nevim, ale je tam hodně profilů, které alespoň tvrdí, že hledají vztah. Tak 

nevim, tam mi přijde furt větší rozdíl v tom Grindru v Česku a v zahraničí. Že když cestuju 

někde v zahraničí, a podívám se tam, tak ten podíl lidí, kteří mají napsané že hledají sex nebo 

si o něj rovnou píšou je větší. 

V: Tam je možná ten element z jejich strany nastavení právě na ty cizince, že počítaj s tím, že 

tam nebudou moc dlouho, tak jim nabízí rovnou sex. 

(...) 

V: Aby jsme si řekli k tomu covidu něco, chtěl bych se zeptat, jestli jsi používal ty aplikace i 

během covidu. 

O: No, používal, ale nebylo to za účelem toho seznamování. V době kdy začínal covid jsem 

nepoužíval iBoys, takže to byl čistě Grindr. Ale jelikož my jsme s přítele od února 2016 a 

covid byl řekněme od února 2020, tak my jsme byli tou dobou už spolu 4 roky a neměl jsem 

tu potřebu ho používat za účelem toho seznamování. 

V: Takže jsi byl vlastně takovým pasivním uživatelem. 

O: No, jak jsem říkal předtím, že jsem se ze zájmu, že se člověk přihlásí aby se podíval kdo je 

tak v okolí, nebo když má o někom tušení že by mohl být queer, tak to tam tak jako lustruje, 

jestli tam náhodou není. Ale jinak vlastně u mě to bylo stejné jak před tím covidem, tak 

běheme covidu, tak i teď jakoby po tom covidu. Ale chápu že pro spoustu lidí, kteří byli 

během covidu třeba singl, tak jejich zájem se seznamovat nebo hledat sex je tlačil do toho 

onlinu no, to ale můj problém nebyl. 

V: Potkal jsi se vůbec s někým, koho jsi potkal během covidu na Grindru? 

O: Ne. Nebo, mám tam kamarády z normálního života, protože mám kamarády z queer 

komunity, ale ty znám z jiných příležitostí. 

V: A přijde ti, že by jsi během covidu na tom Grindru trávil víc času než třeba teď? 

O: Neřekl bych, tak nějak stejně. 

V: Chtěl by jsi něco dodat? 

O: Nevím jakého věku jsou tví ostatní respondenti, ale třeba u mě to bude dost jiné už na 

základě věku nebo faktu jsem v tom vztahu, tak vlastně když člověk když najde stabilní 

vztah, tak mu dost opadne ten důvod k používání tohohle. 

V: No, třeba seznámení kvůli kamarádství. 

O: No, a to já třeba nikdy neměl, že bych se chtěl seznamovat na Grindru na hledání 

kamarádství. Že já jsem naštěstí vždycky kolem sebe měl dost dost kamarádů ještě než jsem 

se nějak víc veřejně vyoutoval. Naštěstí to vzali ti kamarádi až na nějaké úplné výjimky, 

takže jsem měl vždycky kolem sebe lidi. A přibývají mi queer kamarádi, ale vlastně jsem je 

nepoznával primárně přes Grindr, stalo se mi to vlastně s dvěma klukama, kdy tam byly 

pokusy o nějaké randění, a nedopadlo to, ale jsme do teď v kontaktu. 



V: takže jsi tam našel kamarády haha 

O: Ano, ale ne účelně, že bych se s nima seznámil na tom Grindr protože jsem s nima chtěl 

být kamarád, vždycky tam byla motivace buď vztah nebo ten sex. 

Rozhovor - „Samuel” 

 

V: Takže, jak víš tak ta moje bakalářská práce je na téma seznamovacích aplikací, já bych se 

rád zeptal, se kterýma máš zkušenosti? 

S: Jenom aplikace nebo i webovky? 

V: Můžeš zmínit webovky, i když se soustředíme spíš na ty aplikace 

S: Tak, aplikace Grindr a Tinder. A webovky jako iBoys, ale to nemá ani cenu zmiňovat, to 

bylo hodně dávno. 

V: Já tu mám navazující otázku, od kdy jsi je začal používat, takže jak dávno haha? 

S: Hodně dávno znamená že mi bylo 16, takže před 8 lety. 

V: Dobře, a teda v 16 jsi si stáhnu, jaké byly tvoje původní důvody proč si je stahovat? 

S: Nevim, protože jsem si v té době nedokázal představit se seznamovat naživo, tak tohle 

byla moje taková jediná možnost. Ale zároveň jsem byl jako zvědavej, takže to byla taková 

jako middle-ground prostě. Že seznamování z pohodlí a bezpečí domova. 

V: A seznamování za účelem čeho? 

S: Když mi bylo 16, tak jsem samozřejmě hledal velikou a jedinou životní lásku *smích 

obou* měl jsem opravdu představu, že najdu jednoho úžasnýho prince, se kterým zestárnu. 

Samozřejmě to se nekonalo hodně dlouho. No, a potom vlastně s věkem se tý záměry začly 

měnit. 

V: Ty aplikace jsi začal používat už doma nebo na bytě v Budějicích? 

S: Doma doma, to jsem byl ještě na střední. 

V: Protože s tím se nabízí otázka, jestli se tvoje aktivita na těch aplikacích liší v závislosti na 

lokalitě nebo na nějakém období. 

S: Asi ano. Protože když jsem byl tady (doma v té obci), na vesnici dejme tomu, tak jsem 

používal spíš iBoys, protože mi přišlo, že je tam těch lidí trošku víc, teď už to třeba tak není, 

teď už mi to přijde stejný, ale tenkrát to tak bylo. A potom v Budějicích jsem začal používat 

víc Grindr.  

V: A když jsi třeba cestoval do zahraničí, tak jsi používal hodně ty seznamovací aplikace? 

S: Vůbec vpodstatě. 

V: Nebyl tam element nějaké té “sexuální turistiky” nebo něčeho takového? 

S: Hele, ne, na to jsem moc jako anxious. Možná kdybych byl na nějaké delší dovolené, 

nějakém pobytu, Erasmu, I don’t know. Ale jakože takový to že jedeš na den do Vídně a 

zapneš si tam Grindr tak to ne. 

V: Jasně. Anxious, s tím se spojuje nějaký vlastně strach z těch lidí, mě by zajímalo jaký 

vnímáš nebezpečí používání těch seznamovacích aplikací? 

S: No, teďka zpětně jako hodně haha. Člověk si uvědomí, zvlášť když to začneš používat jako 

v těch 16 ještě jako nezletilej, tak si potom jako zpětně uvědomíš kolika jako predátorům a 

prostě špatným lidem jsi poskytnul tolik materiálu. Není to nejpříjemnější pocit, měl jsem i 

hodně špatnou zkušenost, že jsem měl jednou stalkera, což bylo velice nepříjemný. Ale, jako 



že, tehdy jsem si to vůbec nepřipouštěl, protože tohleto jako kyber-nebezpečí si člověk 

nepřipouští do té chvíle než se mu to opravdu děje, a kolikrát ani když se to děje tak si to 

ještě neuvědomuje.Takže, je tam nebezpečí velky, lidi jsou prostě úchylové. 

V: A zmínil jsi, že jsi sdílel hodně nebezpečného materiálu, hádám tedy nějaké nahé fotky 

nebo tak (S: *souhlasný zvuk*) Používal jsi nějaké zásady nebo opatření okolo posílání 

nahých fotek a dodržoval jsi je? 

S: No, v té době jsem neměl ještě žádné tetování, takže bylo snadný si jenom třeba zakrýt 

obličej nebo nemít tam obličej (V: Jasně) ale úplně na začátku, když mi bylo těch 16 nebo 17, 

tak jsem jednomu dvou lidem, kterým jsem blbě věřil, jsem poslal fotky kde byl i obličej, a 

toho jsem samozřejmě potom i nejvíc litoval no. Tak nějak jsem z toho ale vyrostl a řekl si že 

“who cares”. 

V: Takže obličej a tetování vnímáš jako takový hrozby. 

S: Jo. A možná to bylo i takový, tím že třeba bratr můj, taky gay, byl taky žejo na 

seznamkách, tak jsem třeba úplně nefotil tak, aby bylo vidět že je to u nás doma. Vždycky 

jsem byl nějak paranoidní, že kdyby se ta fotka nějak dostala až k němu nějakým způsobem, 

tak aby neviděl že jsem to já, aby to nepoznal podle obrazu nebo podobnýho. 

V: Jasně, takže i takhle podle okolí, pozadí té fotky. 

S: Jo, jakoby nějak neutrálně aby to působilo. 

V: Greenscreen sis mohl pořídit *oba smích* Zmínil jsi tedy i element nějaké strach, že by se 

o tom někdo třeba dozvěděl. Vnímal jsi tedy nějaké stigma ohledně té seznamky, nebo ses bál 

jenom doputování té fotky? 

S: Ne, já jsem to asi nikdy neschovával. Nebo, ne třeba jako když jsem na veřejnosti, ve 

vlaku, v buse, tak jako si člověk zakrývá ten display, nebo třeba nemám zaplej zvuk, aby to 

nebylo na celý vlak slyšet že přišla zpráva. 

V: U Grindru hlavně, tam je ten známej zvuk. 

S: Ano, známej zvuk. 

V: To by jsi alespoň potom věděl, že kdo se otočí, tak je potenciální kandidát haha. 

S: No jasný. Ale s věkem je člověk víc sebevědomej, takže kdybych teď používal regulérně 

Grindr, tak asi jako, I don’t care. Ale třeba ještě před těma dvěma, třema lety jsem to 

nevnímal takhle. 

V: No, dvěma třema, zmínil jsi že používáš už osm let ty seznamky. 

S: To jo, ale řekl bych, že před těma dvěma třema lety to bylo takové nejintenzivnější, právě 

že za covidu. Za covidu jsem si založil poprvé i Tinder, ten jsem nikdy předtím neměl. 

V: A když máš tedy zkušenosti teď s Grindrem i Tindreme, jak moc vnímáš ty aplikace jinak, 

a jakou preferuješ? 

S: Nepreferuju asi ani jednu, používám tu, která dává v ten moment smysl ohledně toho, co 

hledám, protože mám tak nějak rozdělený že… Tinder furt nějak věřim že tomu že tam víc 

lidí hledá vztah nebo seznámení a Grindr je prostě víc jako “for fun”. 

V: Jo, to je takový společenský konsenzus v gay komunitě, že Grindr je víc nezávaznej a 

Tinder víc na vztahy, tajže s tím souzníš? 

S: Rozhodně. 

(...) 

V: Nejdřív jsi tam teda hledal vztahy, potom nějaké nezávazné povyražení, bylo pro tebe 

úspěšný stahování té aplikace? 



S: Jo, jakože jo. Myslím si že pořád je dominantní používat v dnešní době tu aplikaci nejen v 

naší komunitě, ale zvlášť v naší komunitě. 

V: A když má zkušenost s teda s dvěma, Tinderem a Grindrem, co by jsi označil za jejich 

výhody a nevýhody, při porovnání? 

S: Takový jako detaily, třeba fajn na Tinderu je to, že to člověka víc nutí tam mít foto 

obličeje, a úplně to jako nepovolí některé druhy fotek, třeba nějaké víc spicy. Což mě jako 

spicy fotky nevadí, ale mám rád obojí *smích* takže je tam prostě fajn, že jsou tam ti lidi víc 

vidět. Kdežto Grindr je takovej anonymní, člověk tam musí z těch lidí tu fotku občas až jako 

vypáčit. A přijde mi že (Tinder) je takovej víc takovej user-friendly, že tam jsou rovnější 

pravidla pro všechny, že se tam všichni vidíme hned jak vypadáme. Neříkám že úplně 

stoptocentně, občas tam jsou fotky lidí jak jsou zamaskovaní, v brejlích a já nevím co prostě, 

ale v tomhlenstom je to určitě lepší, takový jasnější. 

V: Zároveň na tom Tinderu si člověk musí dát i větší práci s tím vytvořením toho profilu, 

protože má u každýho člověka jenom jednu šanci ho oslovit. Kdežto na Grindru, kde je to jak 

v cukrárně, kde si na tebe můžou kliknout kdykoliv žejo, ne nutně v ten jeden den. 

S: Rozhodně, to je pravda. Vlastně jsem nikdy neměl nějak propracovanej profil na Grindru, 

tam jsem jako *nesouhlasný zvuk*, ale na Tinderu tam jo, tam jsem aktualizoval často, 

písničky jsem si tam ze Spotify a všechno. 

V: To mě taky zajímá, jak moc se lišily tvoje profily na těch aplikacích. Na Grindru teda ne 

popisky, na Tinderu jo. 

S: No, já myslím že na Grindru jsem dokonce měl jednou jako nějakej důležitej popisek, a… 

ne, kecám, tam jsem měl fotku, kdy jsem měl na sobě tričko *** (politické strany). A divil 

jsem se kolik lidí mě tam díky tomu nařklo na tom Grindru prostě… nečekal jsem, že se na 

takovéhle místě dočkám takové odezvy, na tričko prostě. Že jako útočili na mě. Jinak na tom 

Gridru to bylo prostě: fotka, hledám tohle, věkové omezení - nashle. 

V: Kdežto na Tindru jsi měl tedy různé tagy, kuřák/nekuřák, hobby a takhle. 

S: Jojo. Kočičky že mě zajímaj. 

V: No, a vlastně když jsme zmínili ten věk a podobně na tom Grindru, tak to jsou, nebo, na to 

tam existujou nějaký filtry. Na Tinderu jsou taky filtry,a le tam jsou bezplatný jenom na věk, 

vzdálenost a pohlaví, na Grindru jich je mnohem víc a jsou bezplatný. Jak moc tyhle filtry 

používáš? 

S: nepoužívám. V podstatě nepoužívám skoro vůbec, já… zaprvý jsem jako, nevim, nemám 

vyhraněný typ, nehledám něco konkrétního, takže filtry jako na věk, ale i ten mám hodně 

volnej, že to mám nastavený vždycky velký to rozmezí, ale jinak ty filtry na třeba tribes (V: 

váhy, výšky) no, tak to vůbec. 

V: A vzdálenost? 

S: Na Tinderu jsem používal vzdálenost no. Ale stejně fakt jsem asi nikdy nezapnul ty 

(filtry), myslím si že ne. 

V: A když jsi teda nepoužíval ty filtry, že se ti ukazovali filtry, tak co byl pro tebe takový 

rozhodující faktor že “tomu dám svajp vpravo” nebo ho tapnout. CO je pto tebe na tom 

profilu zásadní? 

S: To je různý, zaprvý nějaký první dojem z toho člověka, který může být ale úplně milnej že 

jo, podle tý fotky. Ale, já jsem vždycky klikal na profily, který mi přišly trochu autentický, 

neklikal jsem na takový ty profily, kde to bylo tyvole, že si člověk najmu profesionálního 



fotografa, nafotil se v ateliéru jo, jak je krásnej, nasvícenej prostě, a velkej red flag v profilu 

je pro mě, když maj lidi v profilu vypsaný extrémní nebo extremistický věci, tím myslím 

všechno od politických názorů přes takový to “v životě (nikdy) kuřáka” a todlencto, nemám 

rád když jsou lidi vostrý v tomhle. Ale jinak prostě pokud má v tom profilu napsaný něco 

úplně basic, tak je to vpohodě, když tam něco vtipnýho, tak taky skvělý, když tam nemáš nic, 

a máš tam třeba jenom ty tagy, tak taky vpohodě, prostě, záleží na situaci, hraje tam víc 

faktorů roli. 

V: Ale když jsi zmínil, že ten Grindr jsi bral víc jako na hook-upy, naopak na Tinderu se ti 

líbilo třeba to Spotify připojené, že vidíš do poslouchá (S: *souhlasné zvuky*), tak na 

Grindru je taky možnost toho Spotify, ale tam by to pro tebe teda asi nedělalo takový rozdíl v 

tom, jestli ho tapneš nebo ne. Nebo jo? 

S: Já teda musím přiznat, že jsem si na Grindru asi nepsal nikdy s nikým, kdo by tam měl 

připojený Spotify haha. 

V: Není to tam tak rozšířený no. 

S: Ale upřímně kdybych viděl na tom Grindru dobře vyplněnej profil, nebo obsáhle, tak bych 

byl asi jakože slay, že někdo se snaží být něco víc než torzo prostě. Takže, jooo, na 

Grindru… Je pravda že na tom Grindru jsem třeba mnohem víc komunikoval s lidma, co tam 

třeba neměli fotku, že jí třeba potom poslali ve finále do toho chatu. Ale byl jsem tam víc 

jako otevřenej tomu napsat nebo odepsat každému, kdo se ozval. 

V: Takže na Grindru nebyla fotka rozhodující element, i když jsi jí potom teda chtěl do chatu. 

S: Určitě, určitě jsem vždycky tu fotku chtěl vidět, ale, nemůžu říct že jsem psal úplně 

prázdnej profilům, ale když mi psal profil, tak mi nedělalo problém odpovědět. Což, na tom 

Tinderu, kdy mě úplně třeba když jsem se chtěl jako vyloženě seznámit a někdo prostě měl 

problém s tím, tam ukázat ksicht, tak jsem byl jako že “okay, nechci úplně si začínat vztah s 

ním tak deeply insecure nebo deeply closeted” jakože, not a bad thing, ale nemám teďka na to 

úplně kapacitu haha. 

V: Chápu, chápu. A byli jsme u toho připojení Spotify, jak vnímáš když tam mají připojené 

jiné věci, třeba instagram nebo twitter. Vnímáš to jako plus nebo ti na tom tolik nezáleží? 

S: Je mi to jedno, ale serou mě ti lidi, kteří to mají připojený jenom pro to, protože takhle 

sbíraj sledující. 

V: Okay. 

S: Což prostě, se dá podle mě snadno poznat haha. Pokud má člověk profil plnej 

profesionálních fotek a pak rozklikneš jeho instagram a jsou tam profesionální fotky a má dva 

tisíce sledujících a říkáš si “aha, tak jak k nim asi přišel?” *smích* to je hrozný. 

(...) 

V: Takže instagram ani twitter na tom Grindru nehrajou žádnou roli? 

S: Ne, upřímně ne, jakože, já celkově nepoužívám ty sociální sítě úplně šíleně moc, 

nepřidávám tam tolik kontentu nikam, takže když to někdo nemá, tak je mi to úplně jedno. 

V: Když jsme zmínil to poslání fotky do chatu když jí nemá v profilu, jaký máš způsoby si 

ověřit, že ten člověk je nějak legit, než se s ním potkáš? Takový jako bezpečností postupy, 

jestli je máš. 

S: Haha, takhle, když mi přijde fotka, která mi připadá taková až moc dobře, nebo jako 

profesionálně, dobře nasvícená a bla bla bla, dělám to, že je házím do reverse google search a 

stalo se mi, že mi týpek poslal prostě fotku, která ani nebyla zas tak dobrá, ale zjistil jsem že 



to je nějakej random model ze Španělska, kterou hodil prostě někam na Tumbler nebo já 

nevim. Jako, když mi to přijde podezřelý tak jako jo, ale když ten člověk pošle nějakou fotku 

jako třeba selfie z výtahu, tak jsem jako - slay, asi to je on prostě haha. 

V: A potom když se s nima máš potkat, tak má nějaké strategie kde se s nima potkat nebo 

tak? 

S: No jako takhle, párkrát jsem posílál polohu někomu, že jsem jako napsal někomu že “hele, 

jdu se prostě potkat s týpkem na randíčko dostaveníčko, sdílnu ti polohu prostě na následující 

dvě hodiny, kontroluj prosím kde jsem” takže jako, když mi to přišlo takový, že jsme se měli 

setkat někde kde vyloženě nejsou v tu dobu lidi, měl jsem nějaký prostě obavy. Ale když 

jsem byl mladší tak jsem to risknul párkrát. Si říkám, že jsem měl docela štěstí, že jsem 

nenarazil na někoho úplně… 

V: Šel jsi i jako k někomu domů, nebo do auta? 

S: Jo, stalo se mi i takhle že jsem jako teda vlezl do auta, které rovnou vyjíždělo, že jsme ani 

nestáli tam třeba na parkovišti. A nakonec z toho bylo nejnudnější rande na světě, takže se nic 

nestalo vlastně, ale taky jsem to udělal no. 

(...) 

V: A teda, zmínil jsi že jsi Tinder začal používat během covidu, používal jsi i Grindr? 

S: Ano. 

V: A všiml sis že se nějak změnilo tvoje chování na těch aplikacích během toho covidu? 

S: Rozhodně se mi změnil radius toho nastavení, rozhodně jsem hledal lidi z blízka, v 

závislosti na různých opatřeních. Zároveň, já jsem se během prvních pár měsíců 

VÝJIMEČNĚ seznámil na Grindru jako. A s tím týpkem jsme potom spolu nějakou dobu 

byli, a až potom teda co jsme se rozešli tak jsem se vrátil na Tinder a na Grindr. I když jsem 

nějakou dobu byl jenom na Tinderu, protože se mi nechtělo vracet na Grindr, protože jsme 

věděl, že tam bude on a nechtěl jsem lízt že jako “omg, rozešel jsem se s tebou a teďka jdu 

honem někoho uhnat” víšco. 

V: Jsi ho měl rychle bloknout, než by si tě vůbec všimnul. 

S: No! *smích* ale vlastně to bylo tak, že jsem si zmenšil ten dojezd a našel jsem si týpka, 

který bydlel tady prostě 15 kilometrů daleko, aby jsme se prostě mohli vídat. A pak když 

jsme se rozešli, tak jsem pak měl fakt heavy éru Tinder randění, kdy jsem se seznámil s asou 

lidí, a z té masy zůstali už jen dva lidi, včetně Honzy (současného přítele), ale jakože bylo 

tam spousta lidí se kterejma jsem si psal i delší dobu potom někde přes WhatsApp, přes 

Instagram, a jako, vyprchalo to dobou a nic z toho nikdy nebylo, vlastně jsem se se skoro 

nikým z těch lidí neviděl v reálu. Ale bylo toho fakt hodně teda no. Ten Tinder potom byl 

takovej jako, že jsem měl s tím až takovou obsesi, že jsem tam tam byl fakt furt, a ten jsem 

potom i teda zapínal, když jsem třeba jel i jen na jeden den do Prahy, takže to jo. Ne úplně že 

v zahraničí, ale i prostě z větší dálky, že mi nevadilo se seznamovat.  

V: A když jsi byl teda takhle aktivní (během covidu) na těch aplikacích, všímal sis jiných 

věcí na těch profilech, dával jsi něčemu větší váhu? 

S: Já nevim, já jsem možná po ukončení toho vztahu jsem honem jako další vztah, takže jsem 

fatk jako šel spíš jako po seznamování, takže jsem klikal spíš jako na profily, které taky 

vypadaly že by mohli být spíš jako na seznamování, a zároveň jako jsem dával šanci dosti 

rozmanitým lidím, víš, jakože prostě, co se týče i jako věku, co se týče i jako školy, místa 



odkud jsou, mnohem jako větší záběr jsem udělal jako. Nakonec to jako i k něčemu bylo no 

*smích* (současný partner žije v Praze totiž). 

V: A všímal sis informací ohledně covidu v těch profilech, ohledně testování nebo očkování, 

a dával jsi tomu nějakou váhu? 

S: Jo, jako jo. Určitě když jsem viděl profil, u kterého jsem si nebyl jistej, jestli mám zájem 

nebo ne, a bylo tam napsaný že je jako očkovanej, tak jsem byl jakože slay, dobrej člověk, 

jedem *smích* takže jako jo, jako já jsem tam ani upřímně sám neměl nikdy nic o covidu 

nepsal, když tam někdo něco měl… ale zase mě třeba vadilo, že toho spousta lidí využilo a 

dávalo tam jenom fotky v roužkáš a já byl jakože: to se nenakazim přes tu seznamku 

*frustrovaný smích* 

V: A když jsi zmínil roušky, chodili jste pak v respirátorech na ty rande, nebo jak moc se to 

řešilo takhle v *** (ta obec) nebo v Budějicích? 

S: Ze začátku hodně. Ze začátku, když jsem se třeba seznámil s tím klukem co jsem říkal na 

začátku covidu hnedka, tak jsme první rande byli jenom v rouškách, a on přijel v autě a pak 

seděli jsme jakože venku, ne že by jsme seděli pět metrů od sebe, ale prostě, měli jsme 

rozestup a todlencto. Ale na druhý rande už prostě, byl sex, takže prostě, to se s rouškou 

úplně nedělalo *smích* ale oba jsme, já jsem byl naprosto izolovanej doma, fakt jsem si byl 

jistej že těžko něco chytim. A on prakticky to stejný, on akorát chodil do práce a tam se 

chodil testovat, takže by taky věděl kdyby něco. Takže, nebyli jsme úplně důkladní, ale 

mysleli jsme na to, nekašlali jsme na to. 

V: Dobře. A zmínil jsi že jsi ten Tinder stáhl tedy během covidu, přišlo ti že ty opatření a 

karantény a tak, tak tě to motivovalo používat častěji ty aplikace a trávit na nich víc času? 

S: Určitě. Ale myslim si, že to zároveň zapříčinilo to, se lidi seznamovali úplně zbytečně, že 

prostě si lidi jak byli doma furt psali s někým a ve výsledku to bylo úplně k ničemu, protože 

se s nikým z nich neviděli nikdy. A že to bylo chvilku takové na zahnání dlouhé chvíle ten 

koncept toho seznamování vlastně utíkal no. Protože, sám říkám že jsem si tam napsal s 

tolika lidma se kterýma jsem se nikdy nesešel, i když už se mohlo. 

V: A jak se tedy změnilo množství času, který jsi strávil na těch aplikacích? 

S: Byl jsem tam na nich rozhodně víc a… 

V: Každej den? 

S: Každej den si myslím že určitě ta hodina třeba minimálně jako. I když jsem si s nikým 

nepsal myslím, tak jako hodinu minimálně jsem tam projížděl, svajpoval. Když jsem si s 

někým psal, tak to mohlo být mnohem mnohem víc. Ale každý den stoprocentně. 

V: A Já vlastně jako období covidu skrze tu práci beru začátek roku 2020 až nějaký květen 

2022 kdy už přestala všechna opatření a tak. Přijde ti že za ten rok teď se ti nějak změnil 

vztah k těm seznamovacím aplikacím a seznamování celkově v důsledku covidu? 

S: Jako během posledního roku covidu? 

V: Ne, teď v tom roce co už jako “není” ten covid 

S: Jo takhle, no, to je hodně těžký posoudit, protože já jsem na těch aplikacích potom nebyl, 

když jsem začal chodit s Honzou. Že jsem si našel trvalý vztah, a to bylo právě v té době, kdy 

končil covid by se dalo říct, když prostě se začlo rozvolňovat tak už jsem ty aplikace 

nepoužíval. Protože já jsem je přestal používat docela rychle po tom, co jsem se začal 

sbližovat s Honzou.  



V: Nenechal sis je ani jako za účelem, že když jsi cestoval, tak aby ses podíval jak vypadá 

místní gay komunita, nebo takhle? 

S: Ne. Teď teda zase Grindr má, protože jsme se s Honzou domluvili že to tak je vpohodě, ale 

zatím jsem ho ani, nebo, nedostal jsem se zatím k tomu, že bych ho začal aktivně používat. 

(...) 

V: Chtěl by jsi ještě něco dodat? 

S: (...) Celkově má pocit, že za toho covidu jsem ty seznamovací aplikace používal jako 

sociální síť nebo jakoukoliv jinou aplikaci, jako takovou hru prostě, že to nebylo tak vážný. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Rozhovor - „Evelýna” 

 

V: Jak víš, tak se ten můj výzkum zaobírá seznamovacíma aplikacema, mě, by zajímalo s 

jakými máš zkušenosti? 

E: S Tinderem samozřejme a s iGirls, seznamkou. 

V: A iGirls jako na počítači nebo aplikace v telefonu? 

E: Na počítači. Ani nevím že je to jako aplikace. 

V: Ono iBoys je jako aplikace, nejsem si jistý jestli iGirls (pozn.: Není) (...) A používáš ty 

aplikace do teďka? 

E: Tinder do teďka a iGirls už je mimo. 

V: A v kolika jsi Tinder začala používat? 

E: Tyjo, to ani nevim, to nebude tak dlouho… na střední jsem na tom byla. 

V: Takže tak 15+, 17? 

E: Jojo, takhle až nějak pozdějc. 

V: A používala jsi někdy iGirls a Tinder současně? 

E: Ne ne, nejdřív jsem používala iGirls a potom až Tinder. 

V: A vnímáš tam nějaký rozdíl mezi nima a v tom seznamování skrze ně? 

E: Jo, to iGirls je takový… hrozně jako zvláštně udělaný na to psaní a takhle, a ty informace 

o těch lidech se tam hrozně blbě hledají, je to takový hrozně neosobní. A ten Tinder je, 

nevim, za mě jako lepší a takovej sympatičtější. 

V: Uživatelsky přístupnější, by se dalo říct? 

E: Jo. 

V: Když se na tom iGirls pro tebe blbě hledaly ty informace, co je pro tebe takový 

rozhodující faktor na tom profilu, na základě kterého toho člověka kontaktuješ nebo mu dáš 

ten svajp vpravo? 

E: Já jsem hodně na popisky. Když tam má někdo vtipný popisek nebo takhle.  

V: Takže musí mít vtipnej popisek a pak, na Tinderu jsou různé tagy, toho si všímáš? 

E: Ani ne. 

V: Ne? A používáš na Tinderu nějaké filtry? On je má teda většinu zavřenou za nějakým tím 

Tinder Gold, ale jsou tam furt na vzdálenost a na věk. 

E: Jojo, na věk tam mám, na vzdálenost ne. 

V: Dobře. A z jakého důvody sis ty seznamky vůbec zakládala, jaká byla tvoje primární 

motivace? 

E: Myslím že to iGirls jsem si zakládala, když jsem se rozešla s přítelkyni, protože jako, noví 

lidi a tak, protože jsem taky neznala moc holek, co jsou lesby nebo bisexuální, takže jsem 

takhle chtěla prostě poznat víc lidí a ten Tinder, taky tak nějak, seznámit se a tak. 

V: Takže tam hledáš jak kamarády, tak lidi na potenciální vztahy. 

E: *Souhlasný zvuk* 

V: A hledáš tam i lidi na nějaké míň seriózní vztahy, na nějaké hook-upy nebo tak? 

E: *Nesouhlasný zvuk a smích* 



V: A kdyby jsi takové hledala, co by ti přišlo jako takové lepší prostředí pro hledání někoho 

na ty nezávazné vztahy? 

E: Tinder. 

V: A byla jsi úspěšná v tom hledání, když si měla vlastně cíl si hledat jak kamarády, tak i ty 

vztahy nebo nové kontakty? 

E: Ne *smích* 

V: Celkově teda žádné kontakty jsi tam nezískala? 

E: *nesouhlasný zvuk* 

V: A co vnímáš jako třeba výhodu iGirls oproti Tinderu? 

E: Tyjo, no, na tom Tinderu mi semtam přijde že ty holky jsou tam takový jako, že spíš 

takový jako zkoušijou a experimentujou nebo takhle, kdežto na tom iGirls mi přišlo že ty 

holky fakt jako veděly, proč tam jsou, to mi přišlo asi jako jediná výhoda, jinak jsem s tím 

(iGirls) nebyla fakt jako spokojená. 

V: A když porovnáš to uživatelské rozhraní, že na iGirls vidíš najednou všechny ty profily, 

kdežto na Tinderu máš žejo jeden profil at a time, že ho prostě musíš svajpnout a nemůžeš se 

tam potom k němu vrátit, pokud nechceš platit. Co ti přijde jako výhody a nevýhody těhlech 

dvou způsobů uživatelského rozhraní a který preferuješ? 

E: Jako to mě jediné vlastně asi vyhovovalo na tom (iGirls), to mě ani nenapadlo, že si můžu 

rozkliknout kohokoliv kdykoliv, tam to i naskakovali jakoby když ti lidi byli aktivní, takže se 

to dalo projít, vrátit se k tomu. Mě se občas stane na Tinderu že tam omylem někoho odpinku 

a pak “ježiš bože”. Takže to byla taková jediná výhoda (iGirls) 

(...) 

V: Vnímáš nějaký stigmata okolo společenských aplikacích? 

E: Jo, jako určitě, hlavně v té starší generaci, vím že když jsme se bavily takhle s kamarádka 

nebo takhle, tak všichni jako “Jo, vpohodě, mám to (účty na seznamkách) taky”, ale, náhodou 

jsem něco takového zmínila před taťkou a ten byl hned že “ježiši marjá, co to je?” *smích* 

takže bych řekla, že je spíš generační furt takhle no. 

V: Ale třeba že v queer komunitě by se to nebralo jako něco (divného)? 

E: Ne, to vůbec. 

V: Když sis zakládala ty profily, měla jsi teda iGirls a Tinder, měla jsi nějakou jinou strategii, 

že by se od sebe ty profily lišily, třeba obsahem? 

E: Hmm, jo. Tím že vlastně na iGirls jsou jenom holky, tak jsem tam dávala fotky s krátkýma 

vlasama, já to tak různě střídám, a barevný a takhle jako do téhle vizáže, a takový artovější 

bych řekla. A na tom Tinderu, tím že tam mám jako baby i chlapy, tak to mám takové 

“holčičejší”, něžnější a takový. 

(...) 

V: Když jsi zmínila, že jsi tam vlastně nenašla úspěšně nic, co jsi tam hledala, setkala jsi se 

někdy vůbec s někým, s kým jsi navázala kontakt právě přes ty aplikace? 

E: Ne. Vždycky jsem to tak na poslední chvílu že “Ale tak vlastně, asi ne” *smích* 

V: Byly tam takhle nervíky na poslední chvíli jo? 

E: *souhlasný zvuk* 

V: Na Tinderu vlastně nejdou posílat fotky do chatu, jde to na iGirls jestli ano, dělala jsi to 

někdy? 

E: Já jsem to podle mě asi nikdy ani pořádně nezkoušela, ale zdá se mi že ne. 



(...) 

V: A jaké máš návyky na ty seznamovací aplikace, kolik tam trávíš času, a jestli se to mění v 

závislosti na nějakém období nebo lokalitě? 

E: Jo, jako to já to určitě zapnu takhle *smích* zapínám to takjako večer, ležíš, scrolluješ na 

telefonu tak, podívám se, dobré a (vypínám) 

V: A každý den takhle třeba? 

E: To ne. Ale na nějakých těch výletech jo. 

V: Tam je nějaký ten element kuriozity, že tě zajímá, co je jinde. 

E: Jo.  

V: I třeba v zahraničí? 

E: *souhlasný zvuk* 

V: Ale ani tam ses s nikým nesetkala tedy? 

E: Ne. 

V: Já tedy budu některé moje otázky pokládat spíš tak teoreticky, třeba kdyby ses měla takhle 

s někým setkat, měla by jsi nějaký jako opatření zajištěný než se s nima potkáš, že aby se nic 

nemohlo stát nebo takhle? Vnímala by jsi tam nějaký element toho nebezpečí? 

E: Pouta. To je právě jeden z těch důvodů, co jsem s nikým nikdy nikam nešla *smích* tady 

tohle, a jo, určitě bych napsala kam jdu, s kým jdu, napsala bych to nejlepšímu kamarádovi. 

Jako jo, měla bych to nějak posichrovaný. Mám i kód s tím kamarádem, podle kterého by 

věděl, že “velký špatný” *smích* 

V: A když přejdeme k tomu covidu, měla jsi nějaké seznamovací aplikace nainstalované 

během covidu? 

E: *Souhlasný zvuk* 

V: A všimla sis, že jsi dávala třeba větší váhu informacím v těch profilech, třeba jestli jsou 

očkovaní, testování a tak? 

E: Ne. 

V: Nedávala jsi tomu velkou váhu? 

E: Ne. 

V: Ani kdyby jste šli spolu potenciálně ven, tak by jsi to nebrala vpotaz. 

E: Ne.  

(...) 

V: Seznamuješ se i jinými způsoby než takhle přes ty seznamovací aplikace? 

E: Sem tam jdu někam no, ale. 

V: A chodila jsi se takhle socializovat i někam během covidu takhle? 

E: Během covidu, to jsem chodila akorát chlastat na *** (dopravní terminál) * smích* 

V: Ale tam chodila už nějaká friend-group že (E: Ano), neseznamovali se tam lidi? 

E: Ne. 

(...) 

V: A všimla sis, že během covidu, hlavně třeba když byla karranténa, že by jsi trávila na těch 

(seznamovacích) aplikacích víc času? 

E: Hm, na tom iGirls určitě jsem trávila víc času a tak jako, s někým si pokecat, když ten 

kontakt s lidma nebyl takovej. 

V: Takže se ty seznamovací aplikace se nabídli jako takový způsob trávení společenského 

času ale bez společsnotí haha? 



E: Jo. 

V: A když přestaly ty covidová opatření v květnu 2022, tak se to zase vrátilo do normálu, že 

jsi tam zase trávila míň času, nebo se nějak změnily tvoje návyky trávení času na těch 

aplikacích? 

E: Hmm, asi už jsem tam tolik nebývala. 

V: takže to byl pro tebe jenom takový pomocník během covidu. 

E: Jojo. 

V: A když se tam tedy bavíš s těma lidma ale nesetkáváš se s nima potom v reálném životě, 

jak dlouho probíhá taková konverzace tam, ten jeden večer nebo i dýl? 

E: Jako s málokým si píšu nějak jako dlouho, třeba týden, a tohle. A mě to pak nějak většinou 

přestane bavit, nebo zapomenu odpovědět a pak je mi blbé tak jako reagovat (pozdě). 

V: A ten týden si píšete na Tinderu a nebo se přesouváte na jinou platformu? 

E: Na Tinderu, rozhodně.  

V: Jak vlastně vnímáš výhodu toho když má ten člověk porpojený ten Tinder profil třeba s 

instagramu, jestli to pro tebe má nějakou váhu? 

E: Jako, semtam když to tam někdo má a fakt mě jako ten člověk zajímá, tak se podívám na 

ten instagram, ale… 

V: Ale není to pro tebe ten rozhodující faktor mu dát ten svajp vpravo. 

E: Ne ne ne. 

V: Na Tinderu je i dost populární mít propojený s tím Spotify. Přijde ti, že třeba někdy jsi 

někoho svajpla vpravo, protože tam třeba měl umělce, které ty sama posloucháš? 

E: Jo. 

V: Takže to bylo pro tebe občas takové rozhodující? 

E: Jo jo jo. 

(...) 

V: Přijde ti, že jsou je typ fotek na těch profilech, které tě zaujmou víc, nebo naopak jestli je 

typ fotek, co je red flag? 

E: Jakože, určitě mám radši když tam má víc fotek, když tam má jednu dvě fotky, tak je to 

takové *nesouhlasný zvuk*. A red flag je pro mě, když tam mají víc fotek a jsou to samá 

selfíčka *smích* (...) a nemám ráda když tam mají fotky třeba, já nevim, psů. 

V: Jo, jako jsou třeba lidi, co si tam místo fotek daj nějaké memes třeba a podobně. 

E: Nad tím se člověk aspoň pobaví. 

V: A ty jsi říkala ž máš tedy zkušenosti s iGirls, kde byly jenom holky a Tinderem, kde jsi 

měla nastavené že na kluky i holky. Je tohle jeden z těch faktorů, proč by ses už na iGirls ani 

nevracela, protože chceš mít tu nabídku všech? 

E: Jako mě by… já jsem fakt s tím iGirls měla spíš problém s tím, jak to bylo postavený a 

tadytohle. A tadyto na tom Tindru byl bonus, že tam jako můžu mít oboje. Ale kdyby to 

(iGirls) bylo udělané jinak uživatelsky jako aplikace, tak bych se tam určitě vrátila. Jenom v 

tomhle mi to nevyhovovalo. 

V: A žádné jiné, třeba specificky lesbické, aplikace jsi nikdy neměla stáhnuté, jako HER 

nebo tak? 

E: Ne. 

(...) 

V: Zajímal by mě tvůj názor, proč není tolik queer žen, které mají tyhle specifické aplikace. 



E: Hm, jako, ani na tom iGirls nebylo nějak moc holek. Jakože přihlášených. 

V: A na filtech jsi měla nastavené nějaké filtry? 

E: Možná věk. Ale to se psalo do popisu, že se to nějak automaticky nefiltrovat. Ale přijde mi 

že i to iGirls používá málo holek. 

V: Že je nejpopulárnější ten Tinder. 

E: *Souhlasný zvuk* 

V: A víš o nějaké jiné aplikaci, kterou používají queer ženy, co znáš? 

E: Hmm, asi ne, jenom ten Tinder. 

V: Jaká je tam vlastně queer komunita v *** (malá vesnice na Moravě)? Je tam nějaká 

vůbec? 

E: Nevím o tom haha. Ale příjemně mě překvapilo, když jsme s kamarádem jeli do *** (větší 

město na Moravě, necelých 11 tisíc obyvatel) na jednu takovou jako queer akci, a byli tam 

jako lidi.  

V: V řádech jako desítek nebo třeba sto, dvěstě? 

E: V řádech těch desítek no. To byly asi lidi takhle ze všech těch okolních (vesnic), 

V: Poznala jsi tam někoho? 

E: Ne. 

(...) 

V: Je něco co by jsi chtěla ještě dodat? 

E: Hmm. Čeho jsem si všimla, třeba na Tinderu tím jak tam mám tedy chlapy i baby, tak ty 

profily těch holek je to fakt jako vymakaný, maj tam krásný fotky a tohle, a ti kluci mi 

přijdou že to je takový odfláklý, že prostě napsanýho něco tohle, a u těch holek prostě, no, je 

to poznat jakože. 

V: Přijde ti že ty holky to mají víc promakaný ty profily, že se jako víc snažej. 

E: Ano ano. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Přloha 2 – informovaný souhlas  

 

 

Informovaný souhlas s účastí ve výzkumu a se zpracováním osobních údajů 

 

Informace o výzkumu:  

 

Výzkum, jehož se hodláte stát součástí provádí Vojtěch Ráček, student Univerzity Karlovy. S 

tím je i spojen tento výzkum, sloužící jako praktická část jeho bakalářské práce ohledně queer  

uživatelů a uživatelek seznamovacích aplikací během pandemie covid-19. Cílem tohoto 

výzkumu je získat autentické informace od lidí, kteří byli jejich uživateli v této době a i v 

době před ní nebo po ní. Nebo pokud jimi právě v době pandemie nebyli, tak pro zjištění 

kvůli čemu. 

Výzkum bude probíhat formou polostrukturovaného rozhovoru, to znamená, že tázající bude 

mít sice připravené klíčové a záchytné otázky, nicméně by konverzace měla plynout 

přirozeně a nenuceně v příjemné atmosféře. Doba trvání se předpokládá na 25 minut, vedoucí 

výzkumu ovšem nezaručuje, že bude rozhovor kratší nebo delší, bude se ale snažit brát co 

největší ohledy na časové možnosti účastníka výzkumu.  

V průběhu rozhovoru se Vás bude tázající ptát na Vaše zkušenosti se seznamovacími 

aplikace. Je tedy důležité upozornit, že kdyby konverzace směřovala k tématu, které by Vám 

bylo nepříjemné řešit, bude důležité o tom tázajícího co nejdříve upozornit, aby o tom včas 

věděl a přizpůsobil tomu průběh rozhovoru. 

Předpokladem účasti bude naprostá upřímnost pro získání co nejautentičtějších informací pro 

výzkum. Vaše jméno bude v textu zmiňováno pouze křestní, a i to k citlivé povaze výzkumu 

bude anonymizováno způsobem, že z něj bude zachováno pouze první písmeno. Přepis 

rozhovoru bude součástí výsledné práce v podobě přílohy a její výňatky budou použity v 

praktické části. 

Všechny údaje vyplněné v tomto formuláři a informace získané během následného rozhovoru 

budou využity pouze pro potřeby výše zmíněného výzkumu a nedojde k jakékoliv jiné formě 

jejich šíření nebo zneužití. 

 

Informace o účastníkovi výzkumu:  

 

 

jméno: 

preferovaná zájmena:  

sexuální orientace: 

věk:  

bydliště (město):  

kontakt (telefon / e-mail): 

 

 

 



 

Prohlášení  

 

Já níže podepsaný/-á potvrzuji, že  

a) jsem se seznámil/-a s informacemi o cílech a průběhu výše popsaného výzkumu (dále též 

jen „výzkum“);  

b) dobrovolně souhlasím s účastí své osoby v tomto výzkumu;  

c) rozumím tomu, že se mohu kdykoli rozhodnout ve své účasti na výzkumu nepokračovat;  

d) jsem srozuměn s tím, že jakékoliv užití a zveřejnění dat a výstupů vzešlých z výzkumu 

nezakládá můj nárok na jakoukoliv odměnu či náhradu, tzn. že veškerá oprávnění k užití a 

zveřejnění dat a výstupů vzešlých z výzkumu poskytuji bezúplatně.  

Zároveň prohlašuji, že  

a) souhlasím se zveřejněním anonymizovaných dat a výstupů vzešlých z výzkumu a s jejich 

dalším využitím;  

b) souhlasím se zpracováním a uchováním osobních a citlivých údajů v rozsahu v tomto 

informovaném souhlasu uvedených ze strany Univerzity Karlovy, Filozofické fakulty, IČ: 

00216208, se sídlem: nám. Jana Palacha 2, 116 38 Praha 1, a to pro účely zpracování dat 

vzešlých z výzkumu, pro účely případného kontaktování z důvodu zpracování dat vzešlých z 

výzkumu či z důvodu nabídky účasti na obdobných akcích a pro účely evidence a archivace; 

a s tím, že tyto osobní údaje mohou být poskytnuty subjektům oprávněným k výkonu 

kontroly projektu, v jehož rámci výzkum realizován;  

c) jsem seznámen/-a se svými právy týkajícími se přístupu k informacím a jejich ochraně 

podle § 12 a § 21 zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých 

zákonů, ve znění pozdějších předpisů, tedy že mohu požádat Univerzitu Karlovu v Praze o 

informaci o zpracování mých osobních a citlivých údajů a jsem oprávněn/-a ji dostat a že 

mohu požádat Univerzitu Karlovu v Praze o opravu nepřesných osobních údajů, doplnění 

osobních údajů, jejich blokaci a likvidaci.  

 

Výše uvedená svolení a souhlasy poskytuji dobrovolně na dobu neurčitou až do odvolání a 

zavazuji se je neodvolat bez závažného důvodu spočívajícího v podstatné změně okolností.  

Vše výše uvedené se řídí zákony České republiky, s výjimkou tzv. kolizních norem, a bude v 

souladu s nimi vykládáno, přičemž případné spory budou řešeny příslušnými soudy v České 

republice.  

 

Potvrzuji, že jsem převzal/a podepsaný stejnopis tohoto informovaného souhlasu.  

 

 

Dne:  

 

 

Podpis:  

 


